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Stadsdelsnämnden börjar sammanträdet klockan 17.00 med att 
behandla ärenden som är sekretessbelagda. Ärenden och protokoll 
finns förvarat på stadsdelsförvaltningen. Efter genomgång av 
sekretessärenden ajourneras sammanträdet. 
Klockan 18.00 välkomnas allmänhet och tjänstemän till 
allmänhetens frågestund på medborgarkontoret.  

 En medborgare tog upp problem med buller och störningar 
från nybyggnationen invid Micasas seniorboende. 

 En medborgare påpekade att det är stora problem med 
nedskräpning i form av icke utdelad reklam vid 
Stångholmsbacken och vädjar till förvaltningen att se till att 
skräpet försvinner. 

Efter frågestunden fortsätter sammanträdet enligt nedan. 
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§ 17 
Genomgång av närvarande ledamöter samt val av 
protokollsjusterare och datum för justering  

Beslut  
Johan Kling (C) och Salar Rashid (S) utsågs att justera dagens 
protokoll. Justering sker digitalt den 16 december 2021. 
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§ 18 
Godkännande av dagordning  

Beslut  
Dagordningen godkändes. 
Fem övriga frågor anmäldes: 

 Ökat valdeltagande, skrivelse från Centerpartiet, 
Moderaterna, Liberalerna och Miljöpartiet. 

 Skidspår, skrivelse från Centerpartiet, Moderaterna, 
Liberalerna och Miljöpartiet. 

 Skrivelse om indragna uppföljningar av barn under 
pandemin, skrivelse från Socialdemokraterna, Vänsterpartiet 
och Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande. 

 Utreda om möjligheten till separata paviljongsförskolor för 
Odd Fellowvägen 15, Kråksätrabacken 103 och 
Bredängstorget 29, skrivelse från Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som sitt 
ersättaryttrande. 

 Skrivelse om utökad kontaktgrupp för Socialförvaltningen, 
skrivelse från Sverigedemokraterna. 

 
 
  

Sida 4 (94)



Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 12/2021 
 

2021-12-16 

§ 19 
Förslag att förbjuda bensindrivna lövblåsare i parkvården  
- medborgarförslag 
SKHLM 2021/877 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden lämnar skrivelsen till förvaltningen för 
beredning. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar att skrivelsen lämnas till 
förvaltningen för beredning och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 595179 medborgarförslag förbjud bensindrivna lövblåsare 
maskat 
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§ 20 
Sophanteringen i Skärholmen  
- svar på skrivelse 
SKHLM 2021/572 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Den 10 juni 2021 inkom Skärholmens stadsdelsnämnd med en 
skrivelse med frågan om det är möjligt att starta ett liknande 
pilotprojekt som det som drivs av Urban ICT och 
stadsdelsförvaltningen i Rinkeby-Kista, som går under namnet 
”Smart sophantering”. 
Förvaltningen redogör i detta ärende för parkdriftens arbete med 
renhållning och rutiner för skräpkorgstömning Mot bakgrund av de 
kostnader som pilotprojektet ”Smart sophantering” medfört och de 
oklarheter som förvaltningen ser gällande vilken nytta och mervärde 
en liknande satsning skulle generera i Skärholmen föreslår 
förvaltningen att avvakta med att initiera ett liknande projekt i 
Skärholmen. 
 

Förslag till beslut 
Vice ordförande Salar Rashid (S) anmäler för Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som sitt 
ersättaryttrande, ett förslag till beslut enligt bilaga. 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut .Ordförande Johan Kling (C) finner att det finns två förslag 
till beslut, förvaltningens samt Socialdemokraternas, Vänsterpartiet 
och Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande. Han ställer dessa 
mot varandra och hör bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Reservation 
Salar Rashid (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag till beslut. 
Ulrika Lorentzi (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag till beslut. 
 Robin Aygun (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag till beslut. 
Shamso Ali Hassan (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget förslag till beslut. 
 Carl Henrik Caldaras (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget förslag till beslut. 
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Sara Soumah (Fi) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag till ersättaryttrande. 

Bilaga 1 
Förslag till beslut, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättryttrande 
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Bilaga, förslag till beslut, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättryttrande 
2021-12-16 

  
Sophanteringen i Skärholmen 

  
Dnr SKHLM 2021/572 
    

  
Salar Rashid m.fl. (S) 
Shamsa Ali Hassan m.fl. (V) 
Sara Soumah EY (Fi) 
  
Förslag till beslut 
  

1. Att förvaltningen inom ramen för smart sophantering 
initierar samma pilotprojekt som har etablerats mellan urban 
ICT arena och Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning.  

2. Att därutöver anföra följande. 
Sophanteringen i Stadsdelsförvaltningen i Rinkeby-Kista har i ett 
sopprojekt placerat ut 155 sensorer på utvalda papperskorgar i deras 
stadsdelsområde. Sensorn ska mäta mängden av skräp i papperskorgarna. 
Stadsdelsförvaltningen får på så sätt kunskap om exempelvis vilka 
papperskorgar som blir fullast snabbast. Projektet är ett samarbete mellan 
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning och Urban ICT Arena inom ramen för 
projektet "Smart sophantering". I projektet testas lösningar för smartare 
sophantering. Målsättningen är att skapa en renare och mer hållbar stad. 
Genom att mäta mängden skräp i papperskorgarna kan 
stadsdelsförvaltningen i Rinkeby-Kista skapa sig en överblick över hur 
papperskorgarna används idag och hur avfallshanteringen kan förbättras. 
På sikt kan åtgärder baserade på mätningarna leda till minskade kostnader, 
mindre slitage, bättre arbetsmiljö och minskad miljöpåverkan i flera led.  
I förvaltningens svar bedömer man att det krävs attitydförändringar för att 
minska nedskräpningen i Skärholmen och att fler invånare tar sitt ansvar 
för sitt beteende. Forskning visar på att de bakomliggande orsakar till 
nedskräpning grundar sig i följande: Sociala normer, bekvämlighet och 
otydligt ansvar. Detta styrks av organisationen ´´ håll Sverige rent´´. Det 
finns en annan typ av forskning som visar på innovativa lösningar 
gällande att tydligt markera ut papperskorgar med roliga funktioner 
minskar nedskräpningen i ett område. Vilket skulle kunna gå i linje med 
det pilotprojekt som stadsdelsförvaltningen i Rinkeby-Kista framhåller 
som ett bra exempel.   
Förvaltningen redogör även i sitt svar gällande hur sophantering 
situationen ser ut just nu i Skärholmen man beskriver utförligt kring både 
tömning och rondering samt problematiken med vilken typ av avfall som 
slängs i våra papperskorgar. Förvaltningen presenterar dock ingen 
redogörelse för hur man tänker sig att dessa attitydförändringar skall ske. 
Det viktiga projekt som man refererar till är framför allt riktade 
förskolebarn och barn; Toli och kampen mot skärpmonstret. 
Ett annan insats är gemensamma skärpplockdagar. 
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Vi inom oppositionen i regel för att parkskötseln skall drivas inom egen 
regi, vi förstår dock inte vad argumentet för varför initieringen av ett 
sådant projekt inte ska kunna drivas i samarbete med våran egen 
parkskötsel i våran egen regi. Staden har som ambition att innovation och 
innovativa lösningar ska vara en del av stadens utvecklingsarbete. Vilket 
ett sådant pilotprojekt skulle kunna leda till.Det huvudsakliga anledningen 
att man egentligen inte går vidare med sådant projekt är merkostnader.  
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/572-2 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse. 
 SKHLM 2021/572-1 Skrivelse; Sophanteringen i 

Skärholmen. 
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§ 21 
Om otrygghet kring Söderholmsskolans parkering  
- svar på skrivelse 
SKHLM 2021/674 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen har fått en skrivelse för beredning från 
stadsdelsnämnden. I enlighet med skrivelsen ska förvaltningen 
utreda möjligheten att sätta upp belysning och 
skyltar vid Söderholmsskolans parkering och se över möjligheten 
att söka budgetjusteringsmedel ur trygghetsfonden för detta, samt se 
över möjligheten att utöka samverkan kring Estbrötevägen. 
Förvaltningen konstaterar att det finns en antagen detaljplan, som 
gör gällande att ansvarig förvaltning kommer att sätta upp belysning 
som en del av detaljprojekteringen. Utifrån markägarförhållandet 
idag är det fastighetskontoret som har rådighet över parkeringsytan. 
Förvaltningen bedömer därför att det inte är möjligt att ansöka om 
budgetjustering för trygghetsinvesteringar. Inom ramen för 
platssamverkan Vårberg pågår ett långsiktigt arbete med att öka 
tryggheten i stadsdelen. Just nu är Vårbergs centrum prioriterat, 
men arbetet utgår från den aktuella gemensamma lägesbilden, vilket 
gör att forumet kan besluta om nya prioriteringar. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/674-2 (Godkänd - R 1) Om otrygghet kring 
Söderholmsskolans parkering. 

 SKHLM 2021/674-1 Skrivelse om trygghet kring 
Söderholmsskolans parkering.  
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§ 22 
Om bergbanan  
-  svar på skrivelse 
SKHLM 2021/749 
 

Beslut  
1. Att i huvudsak godkänna förvaltningens svar på skrivelsen. 
2. Att en hemställan till trafiknämnden skickas om en möjlig 
placering för vindskydd vid hållplatsen för ersättningsbussarna. 
3. Att uppdra åt förvaltningen att skicka en hemställan till 
trafikkontoret om att i rusningstrafik dubbla busstrafiken. 
4. Under ombyggnationen även se över möjligheten till 
dygnetrunttrafik. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen har fått en skrivelse för beredning från Skärholmens 
stadsdelsnämnd. I skrivelsen föreslås att förvaltningen: 
- arbetar för en tillräcklig turtäthet av ersättningsbussar när 
bergbanan är ur funktion 
- arbetar med att korta väntetiderna 
- återigen skickar en hemställan till trafiknämnden att 
påskynda ombyggnationen av bergbanan i Skärholmen. 
Förvaltningen har varit i kontakt med trafikkontoret som bedömer 
att det endast finns behov av en ersättningsbuss samt meddelar att 
det inte är möjligt att påskynda ombyggnationen av bergbanan. 
 

Förslag till beslut 
Vice ordförande Salar Rashid (S) anmäler för Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som sitt 
ersättaryttrande, ett förslag till beslut enligt bilaga 1. 
Ordförande Johan Kling (C) anmäler att Moderaterna, Liberalerna, 
Centerpartiet och Miljöpartiet ansluter till skrivelsen. 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler att Sverigedemokraterna 
ansluter till skrivelsen. 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar på stadsdelsnämndens förslag 
till beslut och hör bifall därtill. 

Bilaga 
Förslag till beslut, Skärholmens stadsdelsnämnd. 
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Bilaga 1, förslag till beslut, Skärholmens stadsdelsnämnd 
2021-12-16 
  
Om bergbanan 
  
Dnr SKHLM 2021/749 
  
Skärholmens stadsdelsnämnd 
  
Förslag till beslut 
  
1. Att i huvudsak godkänna förvaltningens svar på skrivelsen. 
2. Att en hemställan till trafiknämnden skickas om en möjlig 
placering för vindskydd vid hållplatsen för ersättningsbussarna. 
3. Att uppdra åt förvaltningen att skicka en hemställan till 
trafikkontoret om att i rusningstrafik dubbla busstrafiken. 
4. Under ombyggnationen även se över möjligheten till 
dygnetrunttrafik. 
5. Att därutöver anföra följande. 
  
Vi har under denna och förra mandatperioden uppmärksamma ett 
återkommande problem med att bergbanan inte fungerar och att 
ersättningsbussarna för bergbanan i Skärholmen uteblir eller inte 
kommer i tid. Vi har lagt flera i skrivelser inom ämnet och 
framhållit bergbanans betydelse och värde för boende och besökare 
till Skärholmshöjden samt vikten av att upprätthålla möjligheten att 
ta sig upp och ner från platsen för alla grupper. 
Vikten av att upprätthålla platsens attraktivitet måste vara gällande. 
  
Ersättningstrafiken måste fortfarande lösa frågor om trängsel, 
köbildning och överfulla bussar som under pandemin inte är 
godtagbara om riskerna för smittspridning av Covid-19 ökar igen. 
Det är inte acceptabelt att äldre medborgare eller andra med 
svårigheter att ta sig upp ska behöva vänta i flera timmar för att 
kommahem. Vid vissa tillfällen har bussarna inte dykt upp alls 
p.g.a. reparation men skylten stod kvar. Snart sätter ny-
byggnationen igång av bergbanan, då kommer det vara viktigt att 
ersättningsbussarna kommer i tid. Trafikkontoret ansvarar 
tillsammans med Skärholmens stadsdelsförvaltning över projektet. 
  
Vi har under flera tillfällen tillkännagett ett önskemål att dubbla 
bussar ska vara i trafik - i och med att Bergbanan funktion inte är 
tillförlitlig och oförutsägbar. Under denna sommar har bergbanan 
varit ur funktion vid många tillfällen. Nu vill vi även att man ska 
skicka en hemställa om en utredning av möjlig placering för 
vindskydd vid hållplatsen för ersättningsbussarna, eftersom att 
frågan gällande både genomförandebeslut samt bygglov fortfarande 
är oklart. 
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Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/749-2 (Godkänd - R 1) Om bergbanan. 
 SKHLM 2021/749-1 Skrivelse; om bergbanan.  
 SKHLM 2021/749-3 Bilaga 2 - Huvudtidplan bergbanan. 
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§ 23 
Utred ansvarsfrågan gällande pissoaren i Sätra  
- svar på skrivelse 
SKHLM 2021/748 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
lämnar det som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Sverigedemokraterna har lämnat en skrivelse angående utredning av 
ansvarsfrågan samt åtgärd av bristen på städning gällande en pissoar 
i Sätra. Förvaltningen har fått skrivelsen för beredning. 
Förvaltningen har varit i kontakt med trafikkontoret som har ansvar 
för tillsyn av pissoaren. Trafikkontoret kommer att åtgärda bristen 
på städning. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler för Sverigedemokraterna 
ett särskilt uttalande enligt bilaga. 

Bilaga 
Särskilt uttalande, Sverigedemokraterna. 
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Bilaga, särskilt uttalande, Sverigedemokraterna 
  
Skärholmens Stadsdelsnämnd 
2021-12-16 
Dnr Skhlm 2021/748 
  
Tapani Juntunen (SD) 
 Mari Malm (SD) 
  
Utred ansvarsfrågan gällande pissoaren i Sätra 
Särskilt uttalande 
Vi vill tacka förvaltningen för en snabb utredning av ansvarsfrågan 
och åtgärd av bristande städning. Vi noterade att städningen kom 
igång redan efter ett par veckor efter inlämnandet av skrivelsen. Vi 
noterar också att det var ett strukturellt misstag som inträffat som 
bakomliggande orsak, men vi ser också att det finns en 
välfungerande organisation som snabbt kunde åtgärda och agera när 
felet uppmärksammats. 
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/748-2 (Godkänd - R 1) Utreda ansvarsfrågan 
gällande pissoaren i Sätra. 

 SKHLM 2021/748-1 Skrivelse; att utreda ansvarsfrågan 
gällande pissoaren i Sätra, samt åtgärda bristen på städning. 
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§ 24 
Revidering av riktlinjer för föreningsstöd  
- beslutsärende 
SKHLM 2019/997 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden beslutar att anta de reviderade riktlinjerna för 
föreningsbidrag. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I nämndens verksamhetsplan för 2021 gavs förvaltningen i uppdrag 
att se över nämndens riktlinjer för föreningsstöd och ta fram ett 
justerat förslag i linje med kommunstyrelsens kommande inriktning. 
I april 2021 antogs nya stadsövergripande riktlinjer avseende 
förenings- och kulturstöd i kommunfullmäktige. Riktlinjerna syftar 
till att säkerställa att föreningar som beviljas föreningsbidrag från 
stadens förvaltningar ställer sig bakom stadens demokrativillkor. 
Förvaltningen har reviderat stadsdelsnämndens befintliga riktlinjer 
för föreningsbidrag så att de stämmer överens med den 
stadsövergripande inriktningen och föreslår att nämnden beslutar att 
anta de reviderade riktlinjerna. 
 

Förslag till beslut 
Vice ordförande Salar Rashid (S) anmäler för Socialdemokraterna 
ett förslag till beslut enligt bilaga 1. 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut. Ordförande Johan Kling (C) finner att det finns två förslag 
till beslut, förvaltningens samt Socialdemokraternas, Vänsterpartiets 
och Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande. Han ställer dessa 
mot varandra och hör bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler för 
Sverigedemokraterna, ett särskilt uttalande enligt bilaga 2. 

Reservation 
Salar Rashid (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag till beslut. 
Ulrika Lorentzi (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag till beslut. 
Robin Aygun (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag till beslut. 
Shamso Ali Hassan (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget förslag till beslut. 
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Carl Henrik Caldaras (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget förslag till beslut. 
Sara Soumah (Fi) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag till ersättaryttrande. 

Bilaga 1 
Förslag till beslut, Socialdemokraterna 

Bilaga 2 
Särskilt uttalande, Sverigedemokraterna 
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Bilaga 1, förslag till beslut, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande 
2021-12-16 
  
Revidering av riktlinjer för föreningsbidrag 
  
Dnr SKHLM 2019/997 
  
Salar Rashid m.fl. (S) 
Shamsa Ali Hassan m.fl. (V) 
Sara Soumah EY (Fi) 
  
Förslag till beslut 
  
Att i huvudsak godkänna förvaltningens förslag till beslut. 
Att därutöver anföra följande. 
  
Flera föreningar i Skärholmen uttrycker en oro över att för hög 
trösklar och en krånglig ansökningsprocess kan motverka 
Skärholmens stadsdelsnämnds vilja att stödja och underlätta för 
civilsamhället att bedriva sina verksamheter. Demokrativillkortet är 
viktigt. Vi måste dock fundera över hur man säkerställer att kraven 
inom en ansöka, hur dessa innehåll ställs och står i relation till 
bidragets storlek. 
 
Vi har socioekonomiska utmaningar i vår stadsdel som medför till 
att alla i regel inte är lika inlästa eller besitter inte samma typ av 
kunskaper och erfarenheter gällande driften av administration och 
demokratiska beslutsprocesser. Vidare skulle det vara bra om vi 
inom skärholmens stadsdelsnämnd, i samarbete med andra nämnder 
och kommunstyrelsen utvecklar rutiner för hur staden ska ge hjälp 
och stöd till föreningar vid ansökningsförfarandet. Förvaltningen 
konstaterar även att inte finns några särskilda mål om att främja 
flickors och kvinnors organisering i stadens riktlinjer. Vi välkomnar 
därför att stadsdelsförvaltningen har valt att särskilt prioritera 
målgruppen, samt nyanlända i de egna riktlinjerna. 
  
Flera föreningar har uttryckt att de tycker att det ibland är svårt att 
veta hur och var man kan söka stöd. Det har inneburit att föreningar 
inte fyller i rätt i ansökningsblanketter vilket i sin tur skapar 
merarbete för förvaltningarna. Medan andra föreningar har valt att 
avstå från att ansöka om stöd. Inget av det bidrar till ett starkare 
föreningsliv eller ett effektivt nyttande av stadens förvaltningar. Vi 
vill Skärholmen värna om de ideella aktörerna som finns i vår 
stadsdel. 
 
Det handlar om att ge föreningsbidrag och se till att använda de 
kunskaper civilsamhället besitter. Likväl handlar det om att ge 
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civilsamhället goda och stabila förutsättningar och underlätta 
kontakten med Skärholmens stadsdelsförvaltning. I ytterstaden har 
allt fler föräldragrupper bildats. Deras engagemang och ideella 
arbete är oerhört värdefullt för det uppsökande och förebyggande 
arbetet som staden bedriver. 
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Bilaga 2, särskilt uttalande, Sverigedemokraterna 
Skärholmens Stadsdelsnämnd 
2021-12-16 
Tapani Juntunen (SD) 
Mari Malm (SD) 
  
Revidering av riktlinjer för föreningsbidrag 
Särskilt uttalande 
I huvudsak stödjer vi från Sverigedemokraterna de nya riktlinjerna 
för föreningsstöd. Vi ser gärna alla framtida revideringar av 
riktlinjer hålls renodlat fria från alla särpolitiska målgruppsbaserade 
inslag, och istället trycker på demokratikriteriet, och försöker stävja 
fusk och bedrägerier, samt försöker stävja varje form av extremism. 
Vad gäller tillämpningen av riktlinjerna lokalt vill vi också se att 
målgruppsbaserade särpolitiska inslag tonas ner, det är mer viktigt 
att föreningsstödet går till de som är aktiva rent geografiskt i 
respektive stadsdel. Vad gäller integration, så är det bäst att i detta 
fall fokusera på föreningar inom sport och idrott inom lagsporter, då 
denna typ av lagsporter i sin natur är integrerande, med sitt fokus på 
lika villkor och ett fokus på en gemensam prestation. 
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2019/997-6 (Godkänd - R 1) Revidering av 
riktlinjer för föreningsbidrag. 

 SKHLM 2019/997-7 Bilaga 1. Reviderade riktlinjer för 
föreningsstöd 2022. 

 SKHLM 2019/997-8 Bilaga 2. Stadens riktlinjer avseende 
Förenings och kulturstöd demokrativillkor. 
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§ 25 
Lex Sarah-utredare i Skärholmens stadsdelsnämnd  
- beslutsärende 
SKHLM 2021/842 
 

Beslut  
Att stadsdelsnämnden beslutar att utse Maria Eriksson till lex 
Sarah-utredare. Uppgifter innebär att ta emot rapporter och utreda 
händelser om missförhållanden eller påtagliga risker för 
missförhållanden i de verksamheter som omfattas av 
socialtjänstlagen och lagen om stöd och service till vissa 
funktionshindrade. 
 

Sammanfattning av ärendet  
För att möjliggöra att lex Sarah-utredningarna görs skyndsamt krävs 
att förvaltningen har tillräckligt många lex Sarah-utredare. 
Förvaltningen föreslår att utöver redan utsedda utredare av lex 
Sarah även utse Maria Eriksson till lex Sarah-utredare. Uppgifter 
innebär att ta emot rapporter och utreda händelser om 
missförhållanden eller påtagliga risker för missförhållanden i de 
verksamheter som omfattas av socialtjänstlagen och lagen om stöd 
och service till vissa funktionshindrade. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/842-1 (Godkänd - R 1) Lex Sarah utredare i 
Skärholmens stadsdelsnämnd. 
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§ 26 
Månadsrapport per november  
- beslutsärende 
SKHLM 2021/950 
 

Beslut  
Skärholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens förslag på 
månadsrapport. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen prognostiserar ett överskott om 14,67 mnkr för 2021 
efter åtgärder, budgetjusteringar, prestationsförändringar och 
resultatöverföringar. 
 

Förslag till beslut 
Vice ordförande Salar Rashid (S) anmäler för Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som sitt 
ersättaryttrande, ett förslag till beslut enligt bilaga 1. 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut. Ordförande Johan Kling (C) finner att det finns två förslag 
till beslut, förvaltningens samt Socialdemokraternas, Vänsterpartiets 
och Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande. Han ställer dessa 
mot varandra och hör bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Reservation 
Salar Rashid (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag till beslut. 
Ulrika Lorentzi (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag till beslut. 
Robin Aygun (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag till beslut. 
Shamso Ali Hassan (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget förslag till beslut. 
Carl Henrik Caldaras (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget förslag till beslut. 
Sara Soumah (Fi) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag till ersättaryttrande. 

Bilaga 1 
Förslag till beslut, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande 
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Bilaga 1, förslag till beslut, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande 
 2021-12-16 

  
Månadsrapport per november 2021 
    

  
 Dnr SKHLM 2021/950  

  
Salar Rashid m.fl. (S) 
Shamsa Ali Hassan m.fl. (V) 
  
Sara Soumah EY (Fi)  
  
  
Förslag till beslut 

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att omgående budgetera ut 14,7 miljoner kr till 

stadsdelsnämndens olika välfärdsverksamheter, med 
försöket att hitta engångsinsatser. 

Att skärholmen under en pandemi gör 14,7 miljoner kr i överskott 
är allt annat än acceptabelt. 
Fler välfärdsområden har under mandatperioden dock gått med 
underskott, och olika sparbeting har lagts på flera 
verksamhetsområden. För verksamhetsområdet stöd och service till 
personer med funktionsnedsättning har man prognostiseras ett 
underskott om 15,33 mnkr jämfört med budget. För beställarenheten 
prognostiseras ett underskott om 18,5 mnkr jämfört med budget. 
Äldreomsorgen och hemtjänsten gör sammantaget ett underskott på 
1,3 miljoner. Förskolan har flera år i rad fått sämre tilldelningar som 
inte täckt pris- och lönekompensation. Det är inte rimligt att vi gör 
ett sådant överskott när flera delar inom välfärden går på knän.  
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§ 27 
Verksamhetsplan 2022 för Skärholmens stadsdelsnämnd  
- beslutsärende 
SKHLM 2021/949 
 

Beslut  
1. Skärholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
förslag till verksamhetsplan inklusive bilagor och 
överlämnar denna till kommunstyrelsen och stadens 
revisorer. 
2. Skärholmens stadsdelsnämnd ansöker om budgetjustering 
med 1,8 mnkr för medel för introduktionsförskola (drift). 
3. Skärholmens stadsdelsnämnd ansöker om budgetjustering 
med 6,2 mnkr för aktivitetscenter (drift). 
4. Skärholmens stadsdelsnämnd ansöker om budgetjustering 
med 1,83 mnkr för Sportotek (drift). 
5. Skärholmens stadsdelsnämnd ansöker om budgetjustering 
med 1,8 mnkr för trygghetsskapande åtgärder 
(investering). 
6. Skärholmens stadsdelsnämnd ansöker om budgetjustering 
med 0,5 mnkr för medel för naturreservat (investering). 
7. Skärholmens stadsdelsnämnd ansöker om budgetjustering 
med 0,7 mnkr för medel för biologisk mångfald (drift). 
8. Skärholmens stadsdelsnämnd ansöker om budgetjustering 
med 2,9 mnkr för klimatinvesteringar (investering). 
9. Skärholmens stadsdelsnämnd ansöker om budgetjustering 
med 0,8 mnkr för investeringar i lekparker (investering). 
10. Skärholmens stadsdelsnämnd godkänner 
resultatenheterna. 
11. Skärholmens stadsdelsnämnd anmäler 
omslutningsförändringar om 141,4 mnkr. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stockholms stads budget är det övergripande och överordnande 
styrdokumentet för stadens 
verksamheter. Samtliga nämnder ska i enlighet med stadens regler 
för ekonomisk förvaltning 
upprätta en verksamhetsplan med utgångspunkt i den budget som 
kommunfullmäktige 
fastställt. Nämnderna har till uppgift att genomföra sina 
verksamheter inom ramen för 
kommunfullmäktiges budget, mot följande inriktningsmål: 
1. En modern storstad med möjligheter och valfrihet för alla 
2. En hållbart växande och dynamisk storstad med hög tillväxt 
3. En ekonomiskt hållbar och innovativ storstad för framtiden 
I denna verksamhetsplan har nämnden tagit fram nämndmål med 
tillhörande prioriteringar, i 
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syfte att skapa en tydlig bild av hur Skärholmens 
stadsdelsförvaltning planerar att bidra till 
uppfyllelse av målen. Planen är utgångspunkt och styrmedel för 
förvaltningens arbete under 
2022. Nämndens budget för året uppgår till 1 301,2 mnkr. 
 

Förslag till beslut 
Vice ordförande Salar Rashid (S) anmäler för Socialdemokraterna 
ett förslag till beslut enligt bilaga 1. 
Ledamoten Shamso Ali Hassan (V) anmäler för Vänsterpartiet ett 
förslag till beslut enligt bilaga 2. 

Deltar ej i beslutet 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler att Sverigedemokraterna 
inte deltar i beslutet. 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut. Ordförande Johan Kling (C) finner att det finns tre förslag 
till beslut, förvaltningens samt Socialdemokraternas respektive 
Vänsterpartiets. Han ställer dessa mot varandra och hör bifall till 
förvaltningens förslag till beslut. 

Särskilt uttalande 
Ordförande Johan Kling (C) anmäler för Centerpartiet, 
Moderaterna, Liberalerna, och Miljöpartiet ett särskilt uttalande 
enligt bilaga 3. 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler för Sverigedemokraterna 
ett särskilt uttalande enligt bilaga 4. 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Sara Soumah (Fi) anmäler för Feministiskt initiativ ett 
ersättaryttrande enligt bilaga 5. 

Reservation 
Salar Rashid (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag till beslut. 
Ulrika Lorentzi (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag till beslut. 
Robin Aygun (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag till beslut. 
Shamso Ali Hassan (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget förslag till beslut. 
Carl Henrik Caldaras (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget förslag till beslut. 
Sara Soumah (Fi) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag till ersättaryttrande. 
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Bilaga 1 
Förslag till beslut, Socialdemokraterna. 

Bilaga 2 
Förslag till beslut, Vänsterpartiet. 

Bilaga 3 
Särskilt uttalande, Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet och 
Miljöpartiet. 

Bilaga 4 
Särskilt uttalande, Sverigedemokraterna. 

Bilaga 5 
Ersättaryttrande, Feministiskt initiativ. 
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Bilaga 1, förslag till beslut, Socialdemokraterna 
2021-12-16 
  
Verksamhetsplan 2022 för Skärholmens stadsdelsnämnd 
  
Dnr SKHLM 2021/949 
  
Salar Rashid m.fl. (S) 
  
Förslag till beslut: 
1. Att delvis godkänna förvaltningen förslag beslut 
2. Att därtill anföra 
  
Stockholm kan bättre – Skärholmen kan bättre 
Stockholm ska vara en stad för alla och vårt Skärholmen kan bättre. 
År 2022 skulle vara året då Stockholm skulle bli en miljonstad. Nu 
präglas vår stad istället av utflyttning, ökad segregation och ökande 
otrygghet. Stockholm har med utförsäljningar och uteblivna nya 
hyresrätter med rimlig hyra alltmer blivit en stad bara för de som 
har råd. 
I Skärholmen fall – så växer stadsdelen, men här har politiken 
snarare präglats av ombildningar av allmännyttan - trots att kritiken 
var stor från både allmänheten. 
Pandemin har visat på värdet av ett starkt samhälle. Det gällde i det 
akuta skedet av pandemin, men även likväl återstarten av 
Stockholm. Staden behöver därför trygghetssatsningar, höja 
ambitionerna för jobb, välfärd, bostadsbyggande samt 
klimatpolitiken. 
  
Staden och skärholmen behöver en politik som tar segregation och 
otrygghet på allvar. 
Att staden samtidigt minskat på det förebyggande arbetet, visar på 
att Stockholm under Moderaternas ledning inte tagit tillräckligt 
ansvar för att förebygga kriminalitet och brottslighet. Stockholm 
kan bättre än att passivt se på när skjutningar och dödligt våld blir 
en vardag i alltför många delar av vår stad. I grunden måste 
trygghet byggas på att fler ser vägen till framgång genom studier, 
arbete, eget boende, en stark välfärd, familjen och ett samhälle 
präglat av tillit. 
  
Stockholm behöver även ge våra äldre trygghet. Det som hände 
under pandemin får aldrig hända igen. Därför behöver 
Coronakommissionens slutsatser om fler trygga anställningar, ökad 
grundbemanning och ökad medicinsk kompetens bli verklighet. 
  
I det socialdemokratiska budgetförslaget reserveras 270 miljoner 
kronor mer än i det grönblåa budgetförslaget för förebyggande 
arbete. 70 miljoner kronor av dessa avser skolan med bland annat 
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en massiv satsning på elevhälsan. 200 miljoner kronor reserveras 
för stadsdelsnämndernas förebyggande arbete. Dessa medel ska 
användas till de insatser som professionen, utifrån vetenskaplighet 
och beprövad erfarenhet, ser ger störst effekt. 
  
Vi ger även stadsdelsnämnden totaltsätt större tilldelning i nästintill 
varje välfärdsområde. 
Förutom regeringens generösa statsbidrag, så har stadsdelsnämnden 
i Skärholmen 33,8 miljoner kronor i högre tilldelning med vårt 
förslag till budget 2022. 
  
Förskolan 
Alla barn i Skärholmen har rätt till en trygg uppväxt och en bra 
förskola. 
Förskolans verksamhet ska vara tillgänglig, ha hög kvalitet och 
lägga grunden för ett livslångt lärande. Det förutsätter att förskolan 
har en god bemanning och personal med rätt kompetens för att alla 
barn ska bli sedda. Idag är situationen på Skärholmens förskolor 
mycket ansträngd och utvecklingen går åt fel håll. Antalet barn per 
anställd och ökar i stora delar av staden och andelen förskollärare 
har minskat under mandatperioden. Pandemin har inneburit stora 
påfrestningar för förskolepersonalen och de har gått knäna under en 
längre period. 
Trots det innebär den grönblå majoritetens budget för 2022 
ytterligare nerskärningar på förskolan. Det är det tredje året i rad 
som verksamheten inte får tillräckligt med pengar för att ens täcka 
den årliga löneuppräkningen. 
  
De uteblivna uppräkningarna under mandatperioden har lett till 
större barngrupper, lägre personaltäthet och minskad möjlighet att 
ta in vikarier. Det har försämrat arbetsmiljön för personalen och 
förutsättningarna för den pedagogiska verksamheten. I 
förlängningen är det barnen som får betala priset för det. 
  
Skärholmen kan bättre. Istället för skattesänkningar vill vi satsa på 
förskolan. Vi vill anställa fler förskolelärare, barnskötare och 
specialpedagoger för att alla barn i Stockholm ska ha rätt till en bra 
förskola oavsett var i staden man bor. Under hela mandatperioden 
har man inte uppnått de satta kvalitetsmålen och fler förskolor har 
under året inte haft förskolelärare. 
Vi gör en omfattande satsning på förskolan genom stärkt 
grundfinansiering och riktade satsningar på områden som behöver 
förbättras. 
  
Indikatorer: 

 Vår målsättning är att personaltätheten ska minska över en 
fyraårstid till minst 4,5 barn per pedagog 

 Andelen förskolelärare ska öka till minst 41 procent. 
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Satsningar på förskolan: 
Vi satsar 145 miljoner kronor i stärkt grundfinansiering att nå målet 
om ökad personaltäthet och ökad andelen förskolelärare. 
  

 Vi gör en riktad lönesatsning för erfarna barnskötare om 17 
miljoner kronor. 

 Vi höjer det socioekonomiskt tilläggsanslag med 15 
miljoner kronor (inom schablon) och satsar 7 miljoner på 
fler introduktionsförskolor för att alla barn ska få samma 
chans - redan från början. 

 Vi satsar 22 miljoner kronor på att alla stadsdelar ska ha 
förstärkningsteam. 

 Vi satsar 9 miljoner kronor på att införa barnhälsoteam i 
alla stadsdelar. 

 Vi satsar 7 miljoner på att förskolepersonalen ska ha 
arbetskläder inklusive arbetsskor. 
  

Lönesatsning (17 miljoner kronor): 
 Många barnskötare har arbetat länge i staden och utgör 

fundamentet för förskolans verksamhet 
 En väsentlig del i att öka förskoleyrkenas attraktionskraft är 

en god löneutveckling. 
 Staden ska även fortsättningsvis vara löneledande för 

förskollärare och löneutvecklingen för barnskötare ska 
prioriteras. 

 Medel avsätts för en riktad lönesatsning till erfarna 
barnskötare. 
  

Förstärkningsteam i alla stadsdelar (22 miljoner kronor): 
 Vi vill införa förstärkningsteam för vikarier. 
 Vid sjukskrivning och frånvaro ska det finnas personal att 

tillgå som är bekant med den aktuella förskolan och 
barngruppen. 

 Varje barn måste vara tryggt med personalen som de 
spenderar sina dagar med, och vårdnadshavarna ska känna 
trygghet när de lämnar på morgonen. 

 Personalens vidareutbildning ska kunna ske utan störningar i 
förskolans verksamhet och kontinuitet 

  
Mer resurser till förskolor i områden med socioekonomiska 
utmaningar (15 miljoner kronor): 

 Det är väl belagt i forskning att förskolan fungerar 
utjämnande av socioekonomiska effekter. 

 Inskrivningsgraden i förskolan ska öka i hela staden, med 
särskilt fokus på barn i stadsdelar med socioekonomiska 
utmaningar 

 Satsningen på introduktionsförskolor ska fortsätta. 
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 För att medel ska fördelas rättvist och effektivt ska en 
översyn göras av nuvarande tillämpning av förskolans 
socioekonomiska tillägg i stadens resursfördelningssystem 

 Stadens förskolor ska stödja flerspråkighet hos barn med 
annat modersmål än svenska. 

  
Barnhälsoteam i alla stadsdelar (9 miljoner kronor): 

 Vi vill införa barnhälsoteam i alla stadsdelar. 
 I Stockholms stads förskolor ska det vara en självklarhet att 

barn i behov av särskilt stöd ska få de insatser de har rätt till. 
 Forskning visar på att tidiga insatser för att främja 

psykosocial hälsa i förskolan kan leda till förbättrade 
skolresultat och minskad social utsatthet senare i livet. 

 Tillgången till specialpedagoger, socialpedagoger, kuratorer 
och psykologer ska stärkas i förskolan genom införandet av 
barnhälsoteam. 

  
Äldreomsorg 
Alla har rätt till en trygg ålderdom. För den som behöver extra hjälp 
för att klara vardagen ska hemtjänsten finnas där. Den som har stora 
behov av hjälp och vill flytta till ett vård och omsorgsboende ska få 
möjlighet att göra det. Omsorgen om äldre har försämrats de senaste 
åren bland annat genom de borgerliga partierna sänkt skatter, 
urholkat det ekonomiska stödet till verksamheterna och gett fler 
vinstdrivande företag möjligheter att driva äldreomsorg. Antalet 
platser på särskilt boende har minskat, och allt fler äldre med stora 
hjälpbehov bor hemma och har hemtjänst. Ibland sker det frivilligt, 
men många är vittnesmålen om att det är svårt att idag få rätt till en 
plats på äldreboende. Så ska det inte vara, rätten till plats på 
äldreboende behöver stärkas. Personalen som tar hand om våra 
äldre ska vara utbildad och kontinuiteten hög, för att öka 
tryggheten. Den enskilde äldre ska känna igen den som kommer in i 
hemmet. Vi vill öka personalkontinuiteten genom att bland annat 
införa en ekonomisk sanktion för de utförare som inte når målen. 
  
Coronakommissionens delbetänkande om äldreomsorgen visade att 
förklaringen till att så många äldre smittades inom äldreomsorgen 
delvis var en stor allmän smittspridning, men smittspridningen 
berodde också på att äldreomsorgen var illa rustad. 
Coronakommissionen konstaterar att äldreomsorgen är 
resursmässigt eftersatt och yrkeskåren undervärderad. Det har lett 
till flera strukturella brister: 
  

 Låg bemanning, otillräckligt utbildad personal, hög andel 
visstidsanställda och pressade scheman i hemtjänsten. 

 Svagt ledarskap i slimmade verksamheter där en chef i 
genomsnitt har 60 personer underställda sig. 
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 Fragmenterad organisation, ”ett lapptäcke” av regioner, 
kommuner och privata aktörer samt statliga myndigheter. 

Coronapandemin visade att äldreomsorgen i Stockholm inte har rätt 
förutsättningar. Skattesänkningar och överdriven tilltro till 
marknadsstyrning och privatisering har försämrat möjligheterna för 
äldreomsorgens personal att ge äldre den goda vård och omsorg de 
behöver och har rätt till. Coronakommissionen slutsatser om att 
äldreomsorgen är underfinansierad och styrningen fragmenterad 
gäller i högsta grad i Stockholm där vård och omsorg av äldre är 
uppdelad på många olika utförare. Coronakommissionen föreslog 
flera förbättringsåtgärder som behöver implementeras i Stockholm. 
Den socialdemokratiskt ledda regeringen har höjt statsbidraget till 
äldreomsorgen och avsatt resurser till ett äldreomsorgslyft där 
anställda inom äldreomsorgen, och de som rekryteras, ges möjlighet 
att läsa till undersköterska eller vårdbiträde på betald arbetstid och 
efter slutförd utbildning ha rätt till en tillsvidaretjänst. Stockholm 
behöver ett aktivt arbete för att ta del av dessa satsningar för att höja 
kompetens och kontinuitet inom äldreomsorgen. 
Rätt bemanning, personalkontinuitet och personal med rätt 
kompetens spelar en avgörande roll för den enskilde äldres trygghet 
inom stadens omsorg. Under pandemin har smittan varit större på 
boenden med högre andel timanställda och information om bland 
annat ändrade rutiner har visat sig vara svår att få ut till den 
personalen. Timanställda har blivit tilldelade arbetsuppgifter som 
inneburit att de gått mellan boenden och avdelningar, eftersom de 
arbetar från dag till dag där det behövs. Socialdemokraternas mål är 
att arbetsvillkor för äldreomsorgens personal ökar tryggheten och 
kontinuiteten för de äldre. Vi vill även säkerställa att all personal får 
del av kompetensutveckling. 
Stockholm är en av landets största arbetsgivare och behöver högre 
ambitioner för att förbättra vardagen för våra anställda, och därmed 
även omsorgen om de äldre. Med Socialdemokraternas budget kan 
Stockholm bli en attraktiv arbetsgivare som erbjuder 
heltidsanställning med rimliga scheman och löner. Vårt mål är att 
90 procent av tjänsterna inom äldreomsorgen ska vara 
tillsvidareanställningar på heltid. 
Majoriteten fortsätter att utöka Matlyftet även under år 2022, i syfte 
att stärka måltidens betydelse samt förebygga undernäring och 
förebygga ofrivillig ensamhet. Det är lovvärt men att erbjuda 
näringsriktig och attraktiv kost för äldre kräver kunskap och 
kompetens, vilken ligger hos personalen. Hur dukas maten? Hur 
kan man berika kosten för att få tillräckligt med kalorier i den äldre, 
vars aptit ofta är nedsatt? Hur ofta ska mat och mellanmål serveras? 
Äter den äldre upp maten? Den kompetensen behöver underhållas, i 
synnerhet om personalomsättningen är hög, vilket den tyvärr ofta är 
inom äldreomsorgen. Därför vill vi se en satsning på bra mat till 
äldre med måltidsombud på varje enhet inom hemtjänsten, med 
särskilt kunskap om måltider för äldre. Måltidsombuden ska 
fortbildas och vara väl kända inom sina respektive enheter. Det är 
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något som gör en långsiktig och verklig skillnad. Varje krona staden 
använder måste ge effekter som förbättrar hälsa för äldre och 
kvalitet inom verksamheterna. 
Vi vill att kommunens egna utförare återigen ska vara 
ickevalsalternativet och vi vill stärka arbetet kring utskrivningar 
från sjukvården med trygg hemgång och fler korttidsplatser. 
Vi socialdemokrater vill påbörja arbetet för att införa en 
seniorbostadsgaranti. Vi tycker att det ska finnas ett rikt utbud av 
anpassade bostäder för äldre, både hyresrätter och bostadsrätter. När 
man behöver bo med tillgång till mer stöd ska det vara enkelt att få 
plats på vård- och omsorgsboende. Stora effektiviseringskrav i den 
borgerliga budgeten har tvingat fram en mer restriktiv 
biståndsbedömning som gör att behoven hos de äldre inte 
tillgodoses. För att tillgodose behovet av ett tryggt och tillgängligt 
boende med social gemenskap för äldre utan stora hälso- och 
sjukvårdsbehov kommer stadens arbete med att bygga ut antalet 
seniorboenden att fortsätta. Målet är att tillförsäkra den enskilde ett 
tryggt boende oavsett var man bor i staden. Äldrenämnden ska 
utreda behovet av seniorbostäder med målsättningen att kunna 
införa en seniorbostadsbostadsgaranti för alla över 65 år senast år 
2030. 
  
Indikatorer 

 90 procent av tjänsterna ska vara på heltid samt i form av 
tillsvidareanställning 

 Andel visstidsanställning får inte övergå 10 % 
 Andel timanställda får inte övergå 10 % 
 Sätra vård och omsorgsboende ska öka andelen 

tillsvidareanställd personal 
 Anställda i äldreomsorgen ska ha minst 

vårdbiträdesutbildning eller få tillgång till utbildning. 
 Andelen med undersköterskeutbildning ska öka 

  
Satsningar på äldreomsorgen: 
  

 Grundbemanningen inom äldreomsorgen ska öka 90 procent 
av tjänsterna ska vara på heltid samt i form av 
tillsvidareanställning (50 miljoner kr) 

 Den enskilde ska känna igen den personal som kommer in i 
hemmet. Vi vill öka personalkontinuiteten genom att bland 
annat införa en ekonomisk sanktion för de utförare som inte 
når målen. 

 Vi vill ha måltidsombud på varje enhet inom den 
kommunala hemtjänsten, med särskild kunskap om måltider 
för äldre. Ombuden ska sprida kunskaper om bra mat för 
äldre, vilka lagar, regler och ansvarsförhållanden som gäller 
för maten, samt löpande informera och inspirera övrig 
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omvårdnadspersonal. Måltidsombuden ska fortbildas och 
vara väl kända inom sina respektive enheter. 

 För att förbättra kontinuiteten och säkra den framtida 
kompetensförsörjningen ska stadsdelsnämnderna inrätta 
bemanningsenheter med fastanställda vikarier. Dessa ska 
kunna täcka upp då ordinarie personal är frånvarande, vilket 
kommer att underlätta kompetensutveckling och minska den 
administrativa bördan med att ringa in och introducera ny 
personal i verksamheten Bemanningsenheter med 
fastanställd heltidspersonal ska finnas i alla stadsdelar (24 
miljoner kr) 

 Ökad medicinsk kompetens inom äldreomsorgen (14 
miljoner kr) 

 Mer närvarande chefskap med det långsiktiga målet att 
antalet medarbetare per chef ska vara max 25 personer. (12 
miljoner kr) 

 Fler korttidsplatser (9 miljoner kr) 
 Kommunstyrelsen och äldrenämnden ska i samarbete med 

Region Stockholm initiera ett arbete för att säkerställa en 
bättre fungerande sammanhållen journalföring (2 miljoner) 

 Vi vill skyndsamt utreda hur personaldimensionering kan 
införas för att säkerställa att det finns tillräckligt med 
personal på våra särskilda boenden som motsvarar den 
enskildes behov, för att höja kvaliteten, ge personalen bättre 
arbetsförhållanden och öka patientsäkerheten. 

 Fler arbetsterapeuter, äldrekuratorer, fysioterapeuter och 
dietister ska vara tillgängliga för den enskilde för att stärka 
det rehabiliterande arbetet. 

 Rätten till sociala aktiviteter och utevistelse ska stärkas med 
hjälp av en högre grundbemanning och en schemaläggning 
som fungerar. 

 Staden ska erbjuda arbetsskor till personalen 
 Medel ska avsättas till friskvårdsbidrag för alla anställda, för 

att stärka medarbetarnas hälsa 
 Arbetet med att införa ny digital teknik ska ske i samråd 

med personalen. 
  
Socialtjänst 
Vi vill minska segregationen och bygga ett Stockholm för alla. De 
som är mest utsatta ska räkna med att samhället ställer upp med stöd 
och skydd. Tyvärr har vi sett att staden blir sämre och sämre i att ge 
stöd. Hemlösheten ökar bland äldre, kvinnojourerna vittnar om att 
våldet ökar mot kvinnor och den psykiska ohälsan bland unga 
fortsätter att öka. 
Vi vill ge professionen förutsättningar att kunna göra sitt arbete 
genom att säkerställa att resurser finns, genom en tillit till 
professionen och sist men inte minst genom att förbättra 
arbetssituationen för stadens medarbetare. Pandemin har haft en stor 
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påverkan på många stockholmares liv. Den sociala skulden som har 
byggts upp måste betas av. Det krävs en plan för arbetet framåt och 
socialtjänsten ska ha en möjlighet att skala upp det förebyggande 
och uppsökande arbetet såväl som de akuta insatserna. Vi gör 
satsningar på det förebyggande arbetet för att barn och unga ska få 
jämlika livsvillkor, på arbetsmarknadsinsatser för att fler ska 
komma ut i arbete och för att de som är mest utsatta ska få stöd. Vi 
satsar på det som gör skillnad i människors vardag och för att stärka 
vår stad. För vi vet att Stockholm kan bättre. 
  
Satsningar på socialtjänsten: 

 Arbetet för att förbättra arbetssituationen för 
socialsekreterarna och biståndshandläggarna ska stärkas. 
Staden behöver nystarta arbetet. En ny handlingsplan för 
förbättrad arbetssituation ska tas fram i nära dialog med 
medarbetarna. (2 miljoner kr) 

 Socialsekretarena ska få ökat administrativt stöd för att 
avlastas (6 miljoner kr) 

 Socialnämnden och stadsdelsnämnderna ska ha en 
handlingsplan för hur den sociala skulden ska betas av. 

 SIP-samordnare ska permanentas och antalet samordnare 
utökas. (4 miljoner kr) 

 Fler åtgärder ska sättas in för att möta den ökande psykiska 
ohälsan bland unga. Det är viktigt att tidiga åtgärder sätts in, 
att elevhälsan förstärks och att skolorna arbetar 
förebyggande för att stärka ungas hälsa. Alla skolor ska ha 
eget elevhälsoteam. (30 miljoner kr utöver 
schablonhöjningen) 

 Alla föräldrar och nyblivna föräldrar i Stockholm ska 
erbjudas stöd och program i föräldraskap. Väntetiderna till 
föräldraskapsprogrammen ska kortas och fler ska få 
möjlighet att delta. (5 miljoner kronor) 

 Stadsdelsnämnderna ska i samarbete med socialnämnden 
kartlägga om alkoholmissbruk, drogmissbruk och spel om 
pengar har ökat under pandemin. Samt säkerställa att 
socialtjänsten har god beredskap för att kunna ge insatser till 
de som har utvecklat missbruk. 

 Arbetet mot droger ska trappas upp. Framtid Stockholm och 
verksamheten Mini Maria ska utreda och behandla fler unga 
som missbrukar alkohol och droger. (5 miljoner kronor) 

 Arbetet för att rekrytera flera familjehem ska intensifieras. 
 Socialnämnden ska öppna egna HVB-hem för barn och unga 

i syfte att möta stadsdelsnämndernas behov av platser. (4 
miljoner kronor) 

 Vi vill att staden antar en nollvision för äldre i hemlöshet. 
 Stadens målsättning ska vara att inga barnfamiljer placeras 

på akutboenden som vandrarhem. 
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 Tryggt mottagande ska prövas för gruppen som beviljas 
insatsen Bostad först. (1 miljon kronor) 

 Samverkan vid akuta våldshändelser i familjer med barn ska 
stärkas utifrån ett barnrättsperspektiv. Islandsprojektet ska 
implementeras över hela staden. 

 Kompetenshöjande insatser kring hedersrelaterat våld ska 
genomföras på förskolor och grundskolor. 

 En digital kvinnojour ska startas under året i samarbete med 
kvinnojourerna. (3 miljoner kronor) 

 Socialnämnden ska förbättra samarbetet med kvinnojourerna 
och säkerställa att jourerna ges långsiktiga ekonomiska 
förutsättningar att bedriva sitt arbete. 

 Friskvårdskort på stadens simhallar ska erbjudas till alla som 
bor i gruppbostad med särskild service enligt LSS. (4 
miljoner kronor) 

 Utredning om likställighet råder mellan stadsdelsnämnderna 
i beviljande av ledsagningstimmar ska göras. 

 Staden ska göra sitt yttersta för att personer med 
funktionsnedsättning ska kunna delta i arbetslivet. 

 Fler LSS-bostäder och gruppbostäder ska skapas, både i 
befintliga fastigheter och i nyproduktion. En 
stadsövergripande beställarfunktion för bostäder med 
särskild service inrättas under socialnämnden. 

  
Trygghet 
Otryggheten i skärholmen har ökat. I Skärholmen ska alla stadsdelar 
vara trygga. 
Vi vill att både brotten och brottens orsaker ska bekämpas. Den 
ökande grova och organiserade brottsligheten är ett bevis på att 
staden har misslyckats. Skjutningarna har minskat i övriga Sverige 
men inte i Stockholmsregionen. Vi gör en historisk satsning för att 
öka tryggheten i Stockholm. Vi satsar på både ordningsvakter, 
trygghetsinvesteringar och socialt förebyggande arbete. Där den 
borgerliga politiken under mandatperioden har minskat resurserna 
till förskola, skola samt stadens verksamhet för barn och unga ger vi 
utrymme för exempelvis fler lärare, fler mötesplatser och utökat 
uppsökande arbete. Vi lyssnar på polisen och akademin när de säger 
att staden ska stärka upp det förebyggande arbetet. Det går att 
stoppa gängens rekrytering av unga. 
  
Vi är övertygad om att det går att bekämpa kriminalitet här och nu 
samtidigt som man bygger ett samhälle som håller ihop. Men då kan 
inte Stockholm och Skärholmen styras av partier/politiker som inte 
vill ta ansvar och endast vill skylla på staten. Stockholm och 
Skärholmen bättre. Vi gör en historisk satsning för ett tryggare 
Stockholm genom att och under åtta år fördela 200 miljoner kronor 
årligen till stadsdelsnämnderna. Stadsdelsnämnderna får ett utökat 
uppdrag och ökade förutsättningar att samla allt trygghetsarbete och 
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fördela resurser till verksamheter utifrån de behov som respektive 
stadsdelsnämnd har. Varje stadsdelsnämnd avgör vad medlen ska 
användas till efter dialog med andra nämnder, Polisen, akademin, 
civilsamhället och näringslivet. Syftet ska vara att tryggheten ska 
stärkas på både på kort och lång sikt. Insatserna ska vara grundade i 
vetenskap och beprövad erfarenhet om vad som är effektiva 
insatser. 
  
Medlen ska i huvudsak användas till social prevention med fokus på 
att färre unga lockas till kriminalitet och med målet att ingen ung 
ska vara kriminell senast år 2030. Det ökade anslaget till 
stadsdelsnämnderna är långsiktigt och därtill får kommunstyrelsen 
och socialnämnden medel för att stödja stadsdelsnämnderna i 
arbetet. 
  
Vi gör en historisk satsning för ett tryggare Stockholm genom att 
och under åtta år fördela 200 miljoner kronor årligen till 
stadsdelsnämnderna. Stadsdelsnämnderna får ett utökat uppdrag och 
ökade förutsättningar att samla allt trygghetsarbete och fördela 
resurser till verksamheter utifrån de behov som respektive 
stadsdelsnämnd har. 
  
Varje stadsdelsnämnd avgör vad medlen ska användas till efter 
dialog med andra nämnder, Polisen, akademin, civilsamhället och 
näringslivet. Syftet ska vara att tryggheten ska stärkas på både på 
kort och lång sikt. Insatserna ska vara grundade i vetenskap och 
beprövad erfarenhet om vad som är effektiva insatser. 
  
Medlen ska i huvudsak användas till social prevention med fokus på 
att färre unga lockas till kriminalitet och med målet att ingen ung 
ska vara kriminell senast år 2030. Det ökade anslaget till 
stadsdelsnämnderna är långsiktigt och därtill får kommunstyrelsen 
och socialnämnden medel för att stödja stadsdelsnämnderna i 
arbetet. (200 miljoner kronor) 
  
Satsningar på trygghetsfrågor: 
  

  En Stockholmsmodell för det förebyggande arbetet ska tas 
fram i syfte att säkerställa att det förebyggande och 
uppsökande arbetet är konsekvent, trygghetsskapande och 
likställd. 

 Vi satsar på förskola och skola. Genom förstärkt arbete för 
att öka skolnärvaron och bättre skolresultat ska fler barn och 
unga rustas med skyddsfaktorer (se underlag om utbildning). 
Vi sätter in insatser för att möta ungdomsarbetslösheten och 
säkerställer att unga ska ha arbete, praktik eller en utbildning 
inom 90 dagar (se underlag om arbetsmarknad) 

 Tryggare skola genom avgiftsfria fritidsklubbar, Åtta till 
åtta-öppet skolor med ökat antal vuxna på fler skolor, 
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läxläsningsinsatser, fritidsaktiviteter i skolan i samverkan 
med föreningslivet samt säkerhetsinsatser i skolan (40 
miljoner kronor) 

  
 Fritidsklubbarna ska avgiftsbefrias och ett särskilt stöd till 

fritidshem i socialt utsatta områden införs. Skolan ska vara 
en trygg plats för barn- och unga i staden och därför sänker 
vi trösklarna för barn att delta i fritidsklubbarnas och 
fritidshemmens verksamhet. 

  
 Den psykiska ohälsan bland barn och unga ska minska. Det 

är viktigt att tidiga åtgärder sätts in, att elevhälsan förstärks 
och att skolorna arbetar förebyggande för att stärka ungas 
hälsa. Elevhälsan är en viktig nyckel för att elever bättre ska 
kunna klara kunskapsmålen. (30 miljoner kronor utöver 
schablonhöjningen ) 

  
 Alla föräldrar och nyblivna föräldrar i Stockholm ska 

erbjudas stöd och program i föräldraskap. Allt fler signalerar 
att de behöver råd och stöd i föräldraskapet. Här är det 
viktigt att samhället möter upp när människor önskar stöd. 
Samtidigt som Polis och akademin pekar ut att föräldrar är 
viktiga i det brottsförebyggande arbetet när de ger sunda 
normer och värderingar Vi vill att väntetiderna till 
föräldraskapsprogrammen ska kortas och fler få möjlighet 
att delta. (5 miljoner kronor) 

  
 Tidigare chefer och högre tjänstemän ska rekryteras till ett 

nytt förstärkningsteam vars fokus blir att stoppa 
rekryteringar av unga till kriminalitet. Särskilda insatsteam 
som riktar sig till familjer med unga som har kriminella 
tendenser eller där varningssignaler finns inrättas. (4 
miljoner kronor) 

  
 God beredskap för att ge insatser till de som har utvecklat 

missbruk under coronapandemin. Det finns en stor risk att 
alkoholmissbruk, drogmissbruk och spel om pengar har ökat 
under pandemin enligt stadens analyser av pandemins 
påverkan på särskilt utsatta grupper. Socialtjänsten ska vara 
redo att stöd och insatser. 

  
 Arbetet mot droger ska trappas upp och ungas missbruk ska 

ned. Framtid Stockholm och verksamheten Mini Maria ges 
förstärkning för att utreda och behandla fler unga som 
missbrukar alkohol och droger. (5 miljoner kronor) 

  
 Framtid Stockholm får en ny filial i Söderort. Tidiga insatser 

och stöd till barn/unga i missbruk och kriminalitet, och deras 
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familjer, är en viktig del i stadens trygghetsarbete för att 
bryta rekrytering till brottslighet och gängkriminalitet. 
Filialen Framtid Stockholm Järva som kom till under den 
förra mandatperioden och nu vill öppna en ny på södra sidan 
– Framtid Stockholm Söderort. (10 miljoner kronor) 

  
 Droger i avloppsvatten ska testas. Dagligen används en stor 

mängd droger i Stockholm som förutom att skapa lidande 
för den enskilde också göder gängen och den organiserade 
brottsligheten. En analys av avloppsvatten ska göras för att 
se hur mycket droger det används i Stockholm. Analysen 
kan sedan användas av staden och polisen för att avgöra 
vilka insatser som ska sättas in. (2 miljoner kronor) 

  
 Fler fältassistenter och ökat öppethållande på fritidsgårdar 

(13 miljoner kronor) 
  

 Personer som behöver stöd för att lämna en kriminell livsstil 
ska få en första kontakt med staden inom 24 timmar. 

  
 Vi vill förstärka avhopparverksamheten och vill därför 

inrätta en särskild avhopparlinje i kommunens regi, dit man 
kan ringa anonymt dygnet runt och få hjälp med att lämna 
det kriminella. Denna ska vara öppen även för anhöriga som 
oroar sig över närstående. (1 miljoner kronor) Därtill är de 
sociala insatsgrupperna viktiga och vi vill att de effektivaste 
metoderna ska användas i stödet till individen. 

  
 Staden ska i samråd med polisen ta initiativ till samarbete 

med andra kommuner så att personer kan lämna Stockholm 
snabbt om det behövs för att kunna bryta helt med 
kriminaliteten. 

  
 Fler trygghetskontor och platssamverkan ska etableras 

utifrån polisens bedömningar och i samråd med berörda 
aktörer som näringsidkare, stadsdelsnämnder och 
fastighetsägare. Stureplan är en plats som vi menar skulle 
behöva ett trygghetskontor. 

  
 Socialtjänsten och polisen har på alltfler stadsdelar börjat 

sitta tillsammans. Det är bra och staden ska sträva efter att 
samlokalisera socialsekreterare och polis i alla stadens 
lokalpolisområden. Vi vill att staden också prövar 
samlokaliseringar med andra myndigheter. Positiva 
synergieffekter uppstår när aktörer eller verksamheter 
lokaliseras tillsammans. 
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 Stärkt arbete mot välfärdsbrottslighet. Stockholm ska stärka 
arbetet för att motverka den svarta ekonomin och 
organiserad brottslighet. En analys av stadens samtliga 
upphandlingar ska göras för att täppa till kriminellas 
möjlighet att infiltrera staden och utnyttja välfärdssystemet. 
(4,5 miljoner kronor) 

  
 Sociala investeringsfonden och trygghetsfonden bidrar till 

en tryggare stad. Båda inrättades under förra 
mandatperioden. Sociala investeringsfonden syftar till att 
långsiktigt minska sociala problem genom att man göra 
tidiga och kunskapsbaserade insatser. Pengar från 
trygghetsfonden ska användas för att göra stadsmiljöåtgärder 
som förebygger brott och bidrar till ökad trygghet, säkerhet 
och trivsel. (100 mnkr i central medelsreserv 4 fram till 
år 2024 + 250 mnkr av det egna kapitalet avsattes i 
årsredovisning 2020) 

  
Stadsdelsnämndens arbetsmarknadsåtgärder 
  
Feriejobb 
Feriejobb kan vara ett första viktigt möte med arbetsmarknaden och 
en första möjlighet att få erfarenhet och kontakter. Under åren 
2015-2018 arbetade staden framgångsrikt med att öka antalet 
feriejobb och utöka till fler lov. Tack vare oss fick över 10 700 unga 
erbjudande om sommarjobb år 2018. När borgerligheten tog sänkte 
de årsmålet och förstärkningen av feriejobben stoppades vilket har 
lett till att allt fler unga nekats feriejobb. Trots att 17 470 unga sökte 
sommarjobb var det var mindre än hälften som fick jobb. Endast 8 
189 ungdomar. Ändå var majoriteten nöjda. Inför 2022 är årsmålet 
densamma som tidigare år, endast 9 000 feriejobb. Vårt mål är 
11 000 feriejobb. Mot borgerlighetens passiva 
arbetsmarknadspolitik står vår offensiva politik som skapar 
framtidstro och underlättar för fler att vara nära arbetsmarknaden 
och egen försörjning.  
  

 11 000 feriearbeten – 2000 fler en den borgerliga 
majoriteten 

  
Stockholmsjobb 
Resultaten av insatsen har tidigare varit goda då de flesta har gått 
vidare till arbete eller studier (innan corona) och forskning visar att 
insatsen gör skillnad på flera sätt. Därför är det olyckligt att 
majoriteten under hela mandatperioden haft samma mål och inte 
velat verka för att fler Stockholmsjobb trots vetskapen om att 
anställningarna gör skillnad för individen och staden (minskade 
kostnader för utbetalt ekonomiskt bistånd). 
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 Vi föreslår 2000 stockholmsjobb - 800 fler än den borgerliga 
majoriteten 
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Bilaga 2, förslag till beslut, Vänsterpartiet 
Skärholmens stadsdelsnämnd 
2021-12-16 
  
Verksamhetsplan 2022 
Dnr. SKHLM 2021/949 
Shamso Ali Hassan m.fl (V) 
  
  
Förslag till beslut 
- att avslå förvaltningens förslag till budget och verksamhetsplan 
2022 
- att återkomma med ett förslag till verksamhetsplan och budget 
utifrån Vänsterpartiets 
reservation i kommunfullmäktige 
- att därutöver anföra: 
Med Vänsterpartiets budgetförslag får stadsdelsnämnderna totalt 
498,5 miljoner kronor 
(mnkr) mer än majoritetens budget för 2022. Det är en budget för 
att stärka välfärden och ge 
stadsdelsnämnderna långsiktigt stabila budgetramar istället för korta 
satsningar på enskilda 
projekt. Under pandemin har stadsdelsnämndens verksamheter 
påverkats mycket och många 
medarbetare har fått ställa om sin verksamhet flera gånger om. De 
som arbetar i välfärden ska 
inte behöva oroa sig för nedskärningar, för få kollegor och orimliga 
effektiviseringskrav. De 
ska känna att de har förutsättningar för att göra sitt jobb på bästa 
sätt. Vi i Vänsterpartiet 
säger därför nej till majoritetens generella effektiviseringar i 
välfärden. Att ställa krav på så 
kallade generella effektiviseringar är inget annat än nedskärningar 
som leder till försämringar 
av bemanning, arbetsmiljö och kvalitet i verksamheterna. 
Välfärdens medarbetare behöver 
generösa resurser för ha förutsättningar att arbeta utifrån 
professionens kunskap och metoder. 
Det råder inga som helst tvivel om att välfärdsverksamheterna är 
underfinansierade och vi ser 
nu att majoriteten ändå förväntar sig att verksamheterna ska 
genomföras till en lägre kostnad 
utan en försämring av kvaliteten. 
  
Staden som arbetsgivare 
Staden ska vara en trygg och attraktiv arbetsgivare som erbjuder 
goda arbetsvillkor. Våra 
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medarbetare ska ha stora möjligheter att vidareutvecklas i sitt yrke 
och mötas av ett öppet och 
respektfullt klimat. Vi vill att staden ska styras med en styrmodell 
som vägleds av tillit till 
välfärdsprofessionens kunskap och yrkesetik. Heltid och fasta 
anställningar ska vara norm, 
där de timavlönades andel av den arbetade tiden ska minimeras. Inte 
minst coronapandemin 
har visat hur oerhört viktigt det är med hög bemanning och trygga 
anställningar för att 
minimera smittspridningen i äldreomsorgen. Vi vill att staden 
centralt ska ta initiativ till 
förhandlingar om tecknandet av ett lokalt kollektivavtal för att säkra 
fasta anställningar i 
äldreomsorgen. Därtill ska initiativ tas för att teckna kollektivavtal 
som minimerar 
användandet av allmän visstidsanställning och timavlönade i 
stadens verksamheter. Liknande 
krav ska givetvis ställas på privata aktörer. 
  
Stadsmiljö 
Stockholm ska vara en stad där alla känner sig trygga och kan röra 
sig fritt. Årets 
medborgarundersökning beskriver hur otryggheten i Skärholmens 
stadsdelsnämndsområde är 
högre än genomsnittet i staden. Därför bör det vara självklart att 
satsa mer på de offentliga 
rummen såsom parker och grönområden. De ska vara välskötta och 
tillgängliga för alla. 
Stadsdelsnämnderna har ett viktigt uppdrag i att ta hand om stora 
delar av stadens offentliga 
rum och är många gånger de som har bäst lokalkännedom och 
kunskap om vilka 
investeringar som behöver prioriteras. Vi avsätter därför 59 mnkr 
för att utöka 
investeringarna i park- och gatumiljö och ytterligare 54 mnkr i ökad 
budget för renhållning 
och parkskötsel. 
  
Trygghet 
Gängkriminaliteten och skjutningarna är en nationell kris som måste 
mötas med kraftfulla 
åtgärder på flera nivåer. I grunden behövs en ekonomisk politik för 
ökad jämlikhet– en politik 
som leder till upprustning av den gemensamma välfärden och de 
sociala trygghetssystemen, 
bryter skolsegregationen och återupprättar likvärdigheten i skolan 
och som bygger bort 
bostadsbrist och trångboddhet. 
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Men det behövs också åtgärder på kort sikt för att få stopp på 
skjutningarna och det dödliga 
våldet. Lagförande av kriminella och åtgärder mot illegala vapen är 
i grunden ett polisiärt 
ansvar och därigenom främst en fråga för riksdag och regering. 
Kommunernas viktigaste 
uppgift i sammanhanget är att stoppa införseln till de kriminella 
gängen och stötta individer 
som vill lämna gängmiljön. Utan att fånga upp barn och unga som 
befinner sig i riskzon och 
erbjuda dem alternativ till ett liv i kriminalitet kommer 
våldsspiralen aldrig att brytas. 
  
Förskola 
Alla barn har rätt till en trygg och lugn förskolemiljö där de kan 
utvecklas efter sina 
förutsättningar. För att det ska vara möjligt behöver anställda inom 
barnomsorgen få stärkt 
kapacitet genom ökade resurser och mindre barngrupper. Med 
Vänsterpartiets budget, som 
har en schablonhöjning på 4 % till förskolorna, finns utrymme att 
öka personaltätheten och 
därmed skapa utrymme för att minska ned barngruppernas storlek. 
Vi satsar 109 mnkr mer i 
budgeten än majoriteten, vilket bland annat går till att stärka 
kompetensen på förskolorna för 
att öka andelen utbildade pedagoger och att säkra en god 
personalkontinuitet. I en växande 
stad måste barnen ges plats. Tillräckliga ytor för förskolegårdar ska 
prioriteras i planeringen 
och riktlinjer för lekvärdesfaktorer tas fram för att kompensera när 
och om friytan per barn är 
begränsad. I ett tidigt skede i stadsplaneringen ska staden 
tillförsäkra att barns röster blir 
hörda och planera för lek, rörelse och idrott. Vänsterpartiets 
satsningar på förskolan i 
budgeten säkerställer att barnens bästa prioriteras över 
besparingskrav och nyttomaximering. 
  
Förebyggande verksamhet 
Fritidsverksamheter och parklekar är viktiga kompensatoriska 
verksamheter som ska erbjuda 
barn och unga en meningsfull fritid och stärka viktiga 
skyddsfaktorer, de ska arbeta nära 
andra förebyggande verksamheter så som fältassistenter. 
Vänsterpartiet vill därför satsa 
särskilt på parklekarna genom att ta fram en långsiktig 
investeringsplan för att rusta och 
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bygga fler parklekar i staden. Vi vill att parklekarna ska vara 
bemannade och ha generösa 
öppettider även på helgerna. I vår budget finns det även särskilda 
satsningar på att stärka 
fritidsgårdarna, medborgarkontoren och lokal kulturverksamhet, vi 
vill också satsa på fler 
medborgarvärdar. På fritidsgårdarna ska det finnas närvarande och 
trygga vuxna förebilder 
som spelar en viktig roll i det trygghetsskapande arbetet och som 
arbetar nära fältassistenter, 
skola och socialtjänst. Alla barn och unga har rätt till en meningsfull 
fritid oavsett 
funktionsförmåga, därför avsätter vi särskilda medel för att 
förstärka fritidsverksamhet för 
barn och unga med funktionsvariation. 
  
Arbetsmarknad 
Att kunna försörja sig och ha en meningsfull sysselsättning ska vara 
en grundläggande 
självklarhet för alla som bor i Stockholm. Vänsterpartiet vill att de 
som står långt ifrån 
arbetsmarknaden ska få individuellt anpassat stöd och vägledning 
med möjlighet att 
karriärväxla, utbilda sig eller få en praktikplats. 
Långtidsarbetslösheten och diskrimineringen 
på arbetsmarknaden kan endast lösas genom en aktiv 
arbetsmarknadspolitik. Den blågröna 
majoritetens budget inskränker stadsdelsnämndernas 
arbetsmarknadsverksamhet genom 
generella effektiviseringskrav som försämrar 
arbetsmarknadsåtgärdernas tillgänglighet och 
effektivitet. Med våra satsningar kan staden utveckla den 
uppsökande verksamheten, 
förstärka jobbtorgen och intensifiera arbetet med unga som varken 
arbetar eller studerar. Vi 
skapar fler 
  
Stockholmsjobb och utökar antalet feriejobb med ytterligare 2 
000 arbetstillfällen. 
Vänsterpartiets budget möjliggör ökad närvaro i ytterstaden genom 
samverkan med 
civilsamhälle och det lokala näringslivet, för att skapa 
förutsättningar för jobb, integration 
och social hållbarhet för alla stockholmare. 
  
Socialtjänst 
Stadens myndighetsutövning ska vara rättssäker och likvärdig i alla 
stadsdelar. Alla som har 
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behov av sociala insatser och bistånd ska få kvalitativt stöd av 
socialtjänsten. Vi ser dock att 
strukturella utmaningar fortfarande präglar socialtjänstens 
verksamheter och i takt med det 
fortsätter stadens sociala skuld att växa. Det är bekymmersamt att 
socialtjänsten inte får 
tillräckliga resurser av majoriteten att stödja de barn, 
funktionsnedsatta och socioekonomiskt 
utsatta familjer som har behov av det. För att klara av 
välfärdsuppdraget och möta invånarnas 
behov behöver verksamheten stöttas upp med fler socialsekreterare 
och biståndshandläggare. 
Vi prioriterar att förbättra arbetsmiljön för anställda inom LSS, 
ekonomiskt bistånd och 
individ- och familjeomsorg, bland annat genom ett utökat 
administrativt stöd och en 
förstärkning av arbetet med handlingsplanen. Vänsterpartiet stärker 
budgeten för insatser till 
unga med 45 mnkr som ger mer medel för SIP-samordnare, sociala 
insatsgrupper, 
kvalificerade kontaktpersoner samt förstärkning av 
ungdomsmottagningarna. Det 
förebyggande arbetet gentemot unga lagöverträdare behöver utökas 
och de sociala 
insatsgrupperna förstärkas. Vänsterpartiet anser att det är av yttersta 
vikt att det inte avvaktas 
med att göra placeringar av barn och ungdomar när behov finns 
eller att göra för tidiga 
hemtagningar för att spara pengar. Vi vet att flera olika placeringar 
är av ondo för de 
omhändertagna barnen och ungdomarna medan en långsiktig 
placering oftast gynnar denne. 
Därför gör vi en satsning på 35 mnkr för att säkerställa placeringar. 
Ett liv fritt från våld är en 
grundläggande mänsklig rättighet. Programmet mot våld i nära 
relationer och hedersrelaterat 
våld och förtryck ska tillämpas och vi anser att stadsdelen ska stärka 
insatserna mot våld i 
nära relationer. 
Äldreomsorg 
Coronapandemin har tydligt visat behovet av stora satsningar på 
äldreomsorgen. De anställda 
inom äldreomsorgen har gjort fantastiska insatser under krisen, men 
utgångsläget med en 
splittrad vård och omsorg med ett stort antal privata aktörer, många 
tidsbegränsat anställda 
och brister i bemanningen var inte det bästa utgångsläget för en kris. 
Vi behöver nu satsa 
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rejält för att skapa den bästa äldreomsorgen i landet. Det behövs 
fler fasta anställningar och 
ökad bemanning och förstärkt läkarnärvaro på äldreboenden, 
liksom bättre 
möjligheter för äldreomsorgschefer att utöva ett närvarande 
ledarskap. Alla som arbetar 
inom äldreomsorgen behöver bättre arbetsmiljö och särskilda 
insatser detta. Vi vill ha 
äldrekuratorer som arbetar uppsökande och stödjande i varje 
stadsdelsområde och att staden 
fortsätter att utveckla tryggt mottagande och aktivitetscenter i hela 
staden. 
Stadsdelsnämndens biståndsbedömning ska präglas av hög 
rättssäkerhet och vi har en 
särskild satsning för att varje nämnd ska ha möjlighet att arbeta 
aktivt med att tillämpa en 
generös biståndsbedömning. 
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Bilaga 3, särskilt uttalande, Centerpartiet, Moderaterna, Liberalerna, 
Miljöpartiet 
Skärholmens stadsdelsnämnd 
16 december 2021 
  
Johan Kling (C) m.fl. 
 Sophia Granswed Baat (M) m.fl. 
 Conny Gabrielsson (L) m.fl. 
Sara Grolander (MP) m.fl 
  
  
  
Särskilt uttalande VP 2022 
Vi vill börja med att rikta ett stort tack till förvaltningen för det 
gångna året och en bra process och samarbete i 
verksamhetsplaneringen för 2022. 
Idag, 16 december kommer vi anta en verksamhetsplan för 2022 
och vi i den grönblå majoriteten är stolta över de satsningar vi 
tillsammans med förvaltningen nu gör. Målet är en stadsdel som är, 
tryggare, grönare och mer attraktiv. Vi lutar oss mot en budget som 
antagits av kommunfullmäktige i Stockholms stad. En budget som 
ger förutsättningar till en återhämtning för både Stockholm och 
Skärholmen. Nu fortsätter vi utveckla vårt Stockholm till en modern 
storstad, rustad för framtiden. Där Stockholm får möjlighet att växa 
dynamiskt, klimatsmart och framtidsinriktat. Satsningar som gynnar 
en grön tillväxt och som berör näringslivets förutsättningar, 
bostadsbyggandet och tillhörande infrastruktur samt utveckling av 
det som gör Skärholmen så unikt, vår natur och vårt vatten. 
  
För Skärholmens del får vi ökade resurser (ca 4%) jämfört med 
2021. Pengar som ska gå till vårt gemensamma så som förskola, 
socialtjänst äldreomsorg och en högkvalitativ fritidsverksamhet för 
våra barn och unga. Dessutom går pengarna till stora satsningar på 
vårt gemensamma trygg och snygg stadsmiljö, med välskötta 
grönområden. 
Några av satsningarna vi från den grönblå majoriteten i Skärholmen 
vill lyfta fram lite extra är 

 Trygghetssatsningar genomsyrar hela vår Verksamhetsplan 
där arbetet inom ramen för platssamverkan i våra fyra 
stadsdelar utvecklas. Inom ramen för arbetet växer en 
snyggare, tryggare och trivsammare miljö fram. 

 Ett utvecklat eventpaket under parollen Grow´in 127 där 
stadsdelsdagar, 127 festivalen och äldrefestivalen hamnar 
under ett gemenast paraply. Där vi också lyfter in 
företagssatsningar, med företagarfrukost och dialog med 
näringslivet. Tillsammans sätter vi Skärholmen på kartan. 

 En utvecklad fritidsverksamhet för Skärholmens alla unga. 
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 Språkutvecklande arbetssätt i förskolan, som utgår från 
barns erfarenhet och kunskaper. Höja pedagogernas kunskap 
i det svenska språket. 

 Alla vet att djur är bra och har en positiv effekt på oss 
människor, därför utvecklar vi konceptet med terapihund på 
Sätra Vård och omsorgsboende. 

 Vi fortsätter att utveckla Sätraskogens naturreservat under 
det kommande året med en bastu, satsningar på god 
skyltning och den biologiska mångfalden. 

 Äldrefältare ökar äldres välmående och möjligheter till ett 
rikt liv. 

 Mer plats för lek när vi rustar upp lekplatser och parklekar. 
    
Från den grönblå majoriteten lovar vi att jobba för ett starkare 
Skärholmen, där vi behandlar skattekronorna klokt. med smarta och 
effektiva satsningar som gynnar Skärholmen och alla oss som bor 
här, både nu och i framtiden. 

Sida 48 (94)



Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 12/2021 
 

2021-12-16 

 
Bilaga 4, särskilt uttalande, Sverigedemokraterna 
Skärholmens Stadsdelsnämnd 
2021-12-16 
Dnr Skhlm 2021/949 
  
Tapani Juntunen (SD) 
Mari Malm (SD) 
  
Verksamhetsplan 2022 för Skärholmens stadsdelsnämnd 
Särskilt uttalande 
Ett förslag till verksamhetsplan och budget för Skärholmens 
stadsdelsnämnd i linje med majoritetens budget i 
kommunfullmäktige har inkommit till stadsdelsnämnden.  
  
Sverigedemokraterna har presenterat en egen budget i 
kommunfullmäktige där vi redovisar vår syn på hur verksamheten 
för Stockholms stad bör prioriteras och hänvisar därför till denna 
för en utförligare beskrivning.  
  
Sverigedemokraterna avstår från att delta i beslutet om 
verksamhetsplan med anledning av vårt presenterade motförslag till 
stadsövergripande omprioriteringar i kommunfullmäktige. 
  
Vi från Sverigedemokraterna tackar förvaltningen för en noggrann 
redovisning av planerad verksamhet för anno 2022 i Skärholmens 
stadsdelsnämnd. Vi har några reflektioner. 
  
Det är positivt att inom ramen för samverkansavtalet med polisen 
finns nu Våld i nära relationer med i beskrivningen av avtalets 
omfattning. Våld i hemmet tror vi är viktigt att adressera, då våld i 
nära relation också lätt kan flytta ut på gatan. Det är alltså i ett 
långsiktigt brottspreventivt syfte som våld i nära relation är och 
måste alltid vara ett prioriterat område. 
  
Vi är också förväntansfulla inför att förvaltningen nu tar över 
fritidsverksamheten till egen regi. Vi vill dock poängtera två 
övergripande mål som vi ser som särskilt angelägna. Att vi stödjer 
fritidsverksamhet kommunal regi beror på att vi tycker att 
ungdomar ska ha en meningsfull tillvaro, fritidsverksamheten bidrar 
till en social trivsel. I VP 2022 tycker vi dock inte att det 
övergripande målet om hög aktivitet genom ett högt deltagande är 
utpekat. Vi är övertygade om att om man lyssnar till ungdomarna så 
kan man få en verksamhet som präglas av aktiviteter som 
ungdomarna tycker är roliga och det kommer ge ett högt 
deltagande. Vi har respekt för de övriga målgruppsbaserade målen 
som finns utpekade, vi anser dock att värdet av dessa mål påverkas 
negativt om inte först ett mål om högt deltagande uppnås. Man kan 
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till exempel använda den föregående verksamheten i Fryshusets regi 
som referenspunkt vad gäller deltagandet. 
Det andra övergripande målet handlar om säkerhet, det finns i 
området en pågående kriminalitet. Denna kriminalitet får absolut 
inte flytta in i fritidsverksamheten. Verksamheten måste präglas av 
systematiska rekryteringar av personal där säkerheten är hög. Alla 
former av kriminalitet som dyker upp i registerutdrag i 
brottsregister, måste rendera i en icke-anställning. Likaså måste 
fritidsverksamheten bedrivas så att om kriminella ungdomar 
försöker ta sig in i fritidsverksamheten så skall de nekas tillträde. 
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Bilaga 5, ersättaryttrande, Feministiskt initiativ 
Verksamhetsplan 2022 för Skärholmens stadsdelsnämnd 
Sara Soumah (Fi) 
  
Ersättaryttrande 
Om jag hade haft rösträtt hade jag föreslagit: 

1. Att avslå stadsdelsförvaltningens förslag till beslut. 
2. Att stadsdelsförvaltningen ges i uppdrag att återkomma till 

nämnden med en verksamhetsplan i överensstämmelse med 
vad som anförs i detta ersättaryttrande samt Feministiskt 
initiativs budget för Stockholms stad. 

3. Därutöver anföra följande: 
  
Med ett år kvar till valet kan vi konstatera att 2022 blir ytterligare 
ett förlorat år för jämställdhet och jämlikhet i hela Stockholm, med 
fortsatta nedskärningar i skolan, utförsäljningar av allmännyttan, 
uteblivna satsningar på det förebyggande arbetet och på kvinnors 
organisering. Feministiskt initiativ har en annan inriktning i 
politiken, bortom den grönblå majoritetens skattesänkningar och 
nedskärningspolitik. 
De stora ekonomiska klyftorna som finns i Stockholm har 
fördjupats till följd av corona-pandemin. Det finns stora skillnader 
mellan människors livsvillkor och den ekonomiska ojämställdheten 
har ökat - och Skärholmens stadsdel är inget undantag. Inte heller 
har ohälsan bland kvinnor eller gängvåldet minskat under de senaste 
åren. Tvärtom ser vi hur otryggheten har ökat. 
Äldreomsorg 
Pandemin har också satt fokus på välfärdens betydelse i allmänhet, 
och vikten av en bra äldreomsorg i synnerhet. Det är både en fråga 
om trygghet för de äldre, och om arbetsmiljön för personalen. 
Villkoren för anställda inom äldreomsorgen, varav den absoluta 
majoriteten är kvinnor och många med utländsk bakgrund, har 
försämrats under flera årtionden. En redan ohållbar och stressfull 
situation som har förvärrats under pandemin. Feministiskt initiativ 
vill satsa på personalkontinuiteten, ha reflektionstid på schemat och 
fortsätta utveckla äldreomsorgen med goda arbetsvillkor för 
personalen. Vi vill också se en äldreomsorg som tar hänsyn till 
skillnader mellan olika grupper av äldre personer. Kvinnor, hbtqi-
personer, äldre som tillhör nationella minoriteter, och äldre som 
migrerat från andra länder – ska alla ha lika rätt till en värdig 
ålderdom. Medan styret haft som målbild sedan maktskiftet att 
privatisera så mycket de kan av allmännyttan och välfärden, vill vi 
säkra tillgången till trygga äldreboenden i kommunal regi för att 
kunna garantera att rätt kompetens, bra anställningsvillkor, och 
utveckling av lokalerna prioriteras. 
Förskola och skola 
Pandemin har satt fokus på vilka som är våra samhällskritiska yrken 
och medan många helt ställt om till att arbeta på distans vet vi att 
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det också finns yrkesgrupper som inte har den möjligheten, bland 
dem finns förskolepersonal. För att förenkla och förbättra 
arbetsmiljön för förskolans personal vill vi att staden ska garantera 
tillgången till arbetskläder, och framförallt skor. Vi vill också se att 
frukost erbjuds i Stockholms stads skolor, inte minst ur ett 
socioekonomiskt perspektiv då den ekonomiska situationen 
fördjupats för många barnfamiljer som redan innan pandemin levde 
på marginalen. 
Beroende på vilken stadsdel du bor i så avgörs också vilka 
förutsättningar som finns för att klara kunskapskraven i skolan. 
Efter att Skärholmens kommunala skolor i flera år utmärkt sig för 
att presterat bättre än förväntat sett till områdets socioekonomiska 
situation så bröts trenden 2020 och medan vissa årskurser fått bättre 
resultat igen under 2021 så har andra årskursers resultat fortsatt att 
sjunka. Mer måste till för att vi ska kunna bryta den segregation och 
ojämlikhet som är så påtaglig. 
Funktionsrätt 
Alla stockholmare har rätt att kunna delta i samhälls-och arbetslivet 
oavsett funktionalitet. I en tid när stöd och service till personer med 
funktionsnedsättningar försvagas genom urholkning av LSS ska 
staden kompensera där den nationella politiken brister. Alla som 
lever och verkar i staden ska ha möjlighet till full delaktighet i 
samhällslivet med jämlika levnadsvillkor. 
Möjligheten för personer med funktionsnedsättningar att 
kommunicera med kommunen och stadsdelen eller att utnyttja e-
tjänster ska vara lika god som för övriga invånare. Information som 
publiceras på Skärholmens stadsdels webbplats ska alltid vara 
tillgänglig för personer med funktionsnedsättning. 
Förbättringsförslag ska tas fram i dialog med råd för 
funktionshinderfrågor och funktionshinderrörelsen. 
Personer med funktionsnedsättningar har statistiskt sett sämre fysisk 
och psykosocial hälsa än övriga befolkningen, något som har 
förstärkts av rådande pandemi. Vi vill att stadsdelen i samarbete 
med idrotts- och socialnämnden ska utveckla hälsofrämjande 
insatser för personer med funktionsnedsättningar. Detta måste ske i 
samarbete med civilsamhällets aktörer där brukarföreningar och 
andra intresseorganisationer som har stor kunskap och är viktiga 
samarbetspartners. Vi vill att det ska finnas tillgång till 
heminstruktörer för synskadade och hörselskadade i alla 
stadsdelsnämnder. För barn och unga är ledsagarservice och 
kontaktperson angelägna hälsofrämjande insatser, både på kort och 
på lång sikt. Behovet av ledsagarservice behöver tillgodoses för att 
barn och unga vuxna med funktionsnedsättningar regelbundet ska 
kunna delta i fritidsaktiviteter, bland annat i de anpassade 
fritidsaktiviteter som staden anordnar. 
Kultur 
Vi vill stärka det fria kulturlivet och skapa bättre förutsättningar för 
stadens egna kulturverksamheter. Även om restriktionerna i 
Stockholm delvis är borttagna och det åter finns plats för kulturen, 
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är Covid-19 fortfarande är en stor samhällskris vilket kräver fortsatt 
beredskap och stöd. För vi vet att stressen och osäkerheten kring när 
kulturen kan öppna upp helt och hållet igen har varit påtaglig. Och 
nedstängningen har slagit olika hårt beroende på vem du är och hur 
du verkar. Därför är det också viktigt att se att stödet behöver se 
olika ut utifrån olika behov. Annars finns en risk att de mindre 
etablerade, mindre resursstarka kulturutövarna aldrig lyckas ta sig 
tillbaka. Offentliga insatser kommer att behövas minst ett par år 
efter pandemin för att säkerställa kulturlivets utveckling. Vi vill 
bland annat rikta ett särskilt stöd för att förstärka de nationella 
minoriteternas kulturliv. Tyvärr saknas detta i majoritetens budget. 
  
Jämställdhet 
Vi vet att Stockholm inte är en jämställd stad, det kan konstateras 
genom flertalet indikatorer gällande allt från löneskillnader till mäns 
våld mot kvinnor. Därför föreslår vi att en utredningsrapport om 
kvinnors makt och inflytande årligen ska presenteras och tas 
ställning till. När majoriteten vid mandatperiodens tillträdande 
valde att ta bort mål om jämställdhet och lägga ner personal- och 
jämställdhetsutskottet försvårades uppföljningsarbetet av 
jämställdhetsintegreringen. Vidare föreslår vi att staden ska stärka 
kvinnors makt och inflytande genom riktade insatser genom två 
förslag: dels särskilt föreningsbidrag och dels arbete för ökat 
valdeltagande. Att stärka kvinnors organisering genom riktade 
insatser är en vedertagen metod för att öka kvinnors demokratiska 
handlingsutrymme. Oviljan till och avsaknaden av riktade insatser 
från majoritetens sida riskerar nu istället förstärka de skillnader som 
finns och medför att staden tappar fokus på att uppnå en jämställd 
stad. 
Den ekonomiska jämställdheten måste stärkas i Stockholm. De som 
stod långt ifrån arbetsmarknaden innan pandemin hamnar nu ännu 
längre bort. Därför vill vi satsa på fler jobb till kvinnor, samverkan 
med civilsamhället och att höja lönerna för de sämst betalda. 
  
Våld mot kvinnor 
Vid sidan om covid har vi en annan, mycket äldre pandemi som 
måste bekämpas: mäns våld mot kvinnor. Det ska vara enkelt för 
kvinnor att lämna män som utsätter dem för våld. Därför vill vi 
införa en ny insats, relationsvåldslotsar, som stöttar våldsutsatta 
kvinnor och barn i kontakt med myndigheter. På så sätt gör vi 
uppbrottet enklare. 
  
Dessutom vill vi se ett skyddat boende särskilt för äldre och 
funktionshindrade som idag ofta inte är möjliga att placera på 
stadens eller jourernas ordinarie skyddade boenden eftersom 
behovet av vård och stöd helt enkelt är för stort. 
  
Trafik/Miljö - bilfri innerstad  
Kvinnor och personer med lägre inkomster åker i högre grad 
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kollektivt än män och höginkomsttagare. Kvinnor och personer med 
lägre inkomster går också mer, än män och höginkomsttagare. 
Därför vill vi göra Stockholm till en riktig gång- och cykelstad. 
Biltrafiken står för en stor del av utsläppen och föroreningarna i 
Stockholm. Och satsningar på eldrivna fordon är heller inte 
lösningen. En storskalig elektrifiering kräver otroliga mängder 
mineraler och metaller, och när de utvinns leder det alltför ofta till 
att värdefull natur förstörs och mänskliga rättigheter kränks. Vi är 
mitt i ett klimatnödläge och därför måste biltrafiken minska 
drastiskt. Därför föreslår vi en bilfri innerstad och några bilfria 
zoner i ytterstaden, där ett första steg är att göra innerstaden bilfri 
några dagar i veckan. 
Bostäder 
Den blågröna majoriteten i Stockholm har från början varit tydliga 
med att de vill fortsätta sin ombildningshets som de initierat vid 
sina tidigare mandatperioder. Utifrån senaste budgeten kan vi 
konstatera att styret fortsätter sälja ut de billigaste hyresrätterna och 
sätter låga mål för allmännyttans bostadsbyggande, trots att 
hemlösheten bland kvinnor utsatta för våld ökar.  Undersköterskor 
och barnskötare som bygger Stockholms välfärd har knappt råd att 
bo här. 
 
Majoritetens är glada över att antalet godkända förturer för 
våldsutsatta i bostadskön har ökat från 12 st 2020 till 17 st 2021. 
Visst håller vi med om att utvecklingen är positiv, men en ökning 
på fem personer tycker vi inte är värt något större jubel. Hittills i år 
har 28 procent av avslagen berott på 2-årsregeln. Vi tycker att den 
grönblå majoriteten borde uppmana kommunala bostadsbolag att 
bortse från regeln som kräver skuldfrihet för att beviljas förtur till 
bostad. Många våldsamma män utövar ekonomisk våld genom att 
skuldsätta kvinnor. Vi vill också införa en bostadsgaranti för 
våldsutsatta kvinnor och barn. 
Hemlöshet ökar i hela Sverige och Stockholm är inget undantag. 
Vanligaste orsaken till hemlöshet är fattigdom och brist på 
lägenheter. Det drabbar alltså grupper som är så kallade strukturellt 
hemlösa - det vill säga att deras problem helt enkelt är att de inte får 
tillgång till någon bostad. Stockholms stads egen rapport från 2020 
visar att hemlösheten ökar framförallt bland gruppen kvinnor och 
personer med utländsk bakgrund. Av dem som har barn är 70 
procent ensamstående kvinnor, där var femte varit utsatt för våld i 
nära relation och 9 procent anger skilsmässa. 
  
Trygghet 
Vi vill satsa på öka tryggheten och stoppa våldet och majoritetens 
budget gör för lite, och för sent. Vi vill att Stockholm, likt Malmö, 
Göteborg och flera andra svenska städer inför Sluta Skjut. En 
modell som har goda resultat och som till skillnad från Trefas 
involverar och engagerar anhöriga och civilsamhälle. Vi vill satsa 
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mer på förebyggande arbete, skapa fler trygga mötesplatser med 
närvarande vuxna som ungdomarna har förtroende för, för alla. 
  
Egalia Skärholmen 
Mötesplatsen Egalia Skärholmen, för ungdomar med 
könsöverskridande identitet eller uttryck, behöver få en långsiktig 
finansiering för att säkra att dess fortlevnad och en verksamhet som 
inte ständigt hotas av nedläggning. Den grönblå majoriteten har 
gång på gång misslyckats med att trygga finansieringen till denna 
viktiga verksamhet i Skärholmen trots att det är en målgrupp som är 
prioriterad inom staden. 
  
Arbetsmarknadsinsatser 
Unga och personer som står långt ifrån arbetsmarknaden har fått en 
svårare situation på arbetsmarknaden under pandemin. 
Utvärderingen av Stockholmsjobben har visat goda resultat. Vi vill 
öka antalet Stockholmsjobb för stadsdelen, med särskilt fokus på 
kvinnor. Utöver detta vill vi ge uppdrag att undersöka möjligheten 
att ingå samverkan med sociala företag inriktade på kvinnor långt 
ifrån arbetsmarknaden, som exempelvis Yalla Trappan. Fler 
ungdomar ska få möjlighet till feriejobb. Tyvärr har den grönblå 
majoriteten minskat antalet feriejobb som erbjuds. Vi vill dubblera 
antalet feriejobbsplatser. 
  
  
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 602231 (Godkänd - R 1) Verksamhetsplan 2022 
Skärholmens stadsdelsnämnd - efter återkoppling SLK 

 602227 Bilaga 01 - SDN24 
 602180 Bilaga 02 - System för intern kontroll 2022 
 602181 Bilaga 03 - Väsentlighets- och riskanalys samt 

internkontrollplan 
 602228 Bilaga 04 - Ansökan om budgetjusteringar för 

särskilda ändamål 
 602183 Bilaga 05 - Bilaga till ansökan om budgetjustering - 

biologisk mångfald - kartor 
 602184 Bilaga 06 - Bilaga till ansökan om budgetjustering - 

klimatinvestering 
 602185 Bilaga 07 - Ansökan om medel 

Kompetensutvecklingssatsningen 
 602229 Bilaga 08 - Plan för upphandling 2022 
 602186 Bilaga 09 - Kompetensförsörjningsplan VP 2022 
 602187 Bilaga 10 - Lägesbild Skärholmens 

stadsdelsnämndsområde 
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 602188 Bilaga 11 - Åtgärdsplan - Lokal 
samverkansöverenskommelse 

 602189 Bilaga 12 - Handlingsplan VBE 2022 
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§ 28 
Skådebanans utegym, genomförandebeslut  
- beslutsärende 
SKHLM 2021/790 
 

Beslut  
1. Skärholmens stadsdelsnämnd uppdrar åt förvaltningen att 
genomföra anläggning av ett belyst utegym på grusplanen i 
parkstråket Skådebanan i Bredäng. 
2. Skärholmens stadsdelsnämnd uppdrar åt förvaltningen att 
teckna avtal med Ellevio AB om ersättning för uppförandet 
av utegymmet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ellevio genomför under 2019 – 2022 projektet Ny kraftledning 
mellan Beckomberga och Bredäng. Inom projektet har det populära 
utegymmet på Sätra IP behövt rivas. Ellevio har erbjudit sig att 
finansiera återuppförandet av utegymmet och har vänt sig till 
stadsdelsförvaltningen som tagit fram ett förslag på nyanläggning 
av ett utegym med belysning på grusplanen i parkstråket 
Skådebanan. 
Förvaltningen bedömer att ett belyst utegym i bebyggd miljö enligt 
förslaget har goda förutsättningar att aktivera platsen och nå hög 
användningsgrad med anledning av närheten till parkstråk och hus. 
Förvaltningen föreslår att Skärholmens stadsdelsnämnd uppdrar åt 
förvaltningen att genomföra anläggning av ett belyst utegym på 
grusplanen i parkstråket Skådebanan i Bredäng och teckna avtal 
med Ellevio AB om ersättning för uppförandet av utegymmet. 
 

Förslag till beslut 
Vice ordförande Salar Rashid (S) anmäler för Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, ett förslag till beslut enligt 
bilaga 1. 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut. Ordförande Johan Kling (C) finner att det finns två förslag 
till beslut, förvaltningens samt Socialdemokraternas, Vänsterpartiets 
och Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande. Han ställer dessa 
mot varandra och hör bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler för Sverigedemokraterna 
ett särskilt uttalande enligt bilaga 2. 
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Reservation 
Salar Rashid (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag till beslut. 
Ulrika Lorentzi (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag till beslut. 
Robin Aygun (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag till beslut. 
Shamso Ali Hassan (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget förslag till beslut. 
Carl Henrik Caldaras (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget förslag till beslut. 
Sara Soumah (Fi) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag till ersättaryttrande. 

Bilaga 1 
Förslag till beslut, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande. 

Bilaga 2 
Särskilt uttalande, Sverigedemokraterna. 
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Bilaga 1, förslag till beslut, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande 
  
2021-12-16 
  
Skådebanans utegym 
  
Dnr SKHLM 2021/790 
  
  
  
Salar Rashid m.fl. (S) 
Shamsa Ali Hassan m.fl. (V) 
Sara Soumah EY (Fi) 
  
  
  
Förslag till beslut 
  
Att i huvudsak godkänna förvaltningens förslag till beslut. 
Att därutöver anföra följande. 
  
Det är glädjande att utegymmet vid Sätra IP, som har behövt rivas 
vid arbetet med en ny kraftledning, kan byggas upp igen. Det är 
också positivt att den nya platsen ligger nära bebyggt område då det 
skapar större trygghet för de som vill nyttja gymmet och kanske kan 
bidra till att fler vågar och vill nyttja det. Vi menar dock att det 
finns anledning att se över planerna för det nya gymmet så att de 
passar ännu fler människor - mer specifikt tjejer/kvinnor och 
personer med funktionsnedsättning, i det här fallet kanske främst 
personer med rullstol. Det gäller vilka maskiner/ställningar som 
byggs och deras storlek men även vilket material som används på 
markytan, nivåskillnader, utrymmen mellan 
maskinerna/ställningarna och hur instruktionerna/bilderna för hur de 
används ser ut. 
Vi vill därför be förvaltningen att se över dessa kriterier och inte 
bara bygga upp ett precis likadant gym som tidigare stod vid Sätra 
IP. 
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Bilaga 2, särskilt uttalande, Sverigedemokraterna 
Skärholmens Stadsdelsnämnd 
2021-12-16 
Dnr Skhlm 2020/912 
Tapani Juntunen (SD) 
Mari Malm (SD) 
  
Skådebanans Ytegym 
Särskilt uttalande 
Vi vill tacka förvaltningen och Ellevio för detta utmärkta initiativ 
till ett nytt utegym. Vi hoppas att detta utegym blir ett gemensamt 
utegym för både män och kvinnor i varierande ålder vad gäller 
utfall. En annan fördel med variation vad gäller viktklasser i dylika 
gym är att äldre och medborgare med funktionsvariatoner bättre blir 
inkluderade, och kan ta del av gymmet. Det glädjer oss också att 
medborgarna tycks tolka jämställdhet precis som vi från 
Sverigedemokraterna tolkar den. På andra utegym riktade mot både 
kvinnor och män, så sker utövandet av denna form av motion med 
deltagande från både kvinnor och män. Exempelvis på gymmet vid 
Sätra strands badet och Mälarhöjdsbadet. 
Det finns andra sämre exempel med renodlade tjejgym, som det 
rosa utegymmet i Sätra, där sker knappt någon aktivitet alls. Detta 
är en viktig iakttagelse, för kommande samhällsplanering. 
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/790-1 (Godkänd - R 1) Skådebanans utegym 
genomförandebeslut. 
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§ 29 
Kvartalsrapport om avfalls- och sophantering i 
Skärholmens stadsdelsnämndsområde  
- beslutsärende 
SKHLM 2021/850 
 

Beslut  
Skärholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
kvartalsrapport om avfalls- och sophantering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Skärholmens stadsdelsnämnd lämnade den 25 mars 2021 in en 
skrivelse gällande nedskräpning vid återvinningsstationer och i 
soprum. Förvaltningen besvarade skrivelsen med ett 
tjänsteutlåtande som godkändes av nämnden vid sammanträdet den 
26 augusti 2021. Nämnden beslutade också att förvaltningen 
kvartalsvis ska inkomma med en rapport om arbetet inom 
platssamverkan gällande avfalls- och sophantering samt statistik 
över antal inkomna felanmälningar (och åtgärder) via appen Tyck 
till. 
I denna första kvartalsrapport redogör förvaltningen för hur arbetet 
med avfalls- och sophantering har fortskridit sedan förvaltningens 
tjänsteutlåtande i augusti samt från de samarbeten med andra 
berörda aktörer som förvaltningen har initierat i syfte att minska 
nedskräpningen. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/850-1 (Godkänd - R 1) Kvartalsrapportering - 
avfalls- och sophantering i Skärholmen. 
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§ 30 
Entledigande av dataskyddsombud samt val av nytt 
dataskyddsombud för Skärholmens stadsdelsnämnd  
- beslutsärende 
SKHLM 2021/922 
 

Beslut  
1. Sabina Toromanovic entledigas som dataskyddsombud för 
Skärholmens stadsdelsnämnd. 
2. Maria Nilsson utses till dataskyddsombud för Skärholmens 
stadsdelsnämnd. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden är personuppgiftsansvarig myndighet och 
ansvarar för att personuppgifterna behandlas på ett lagligt, korrekt 
och öppet sätt. Nämnden ska utse ett eller flera dataskyddsombud 
som rapporteras till Integritetsskyddsmyndigheten. Skärholmens 
stadsdelsnämnd har i dagsläget utsett Sabina Toromanovic till 
dataskyddsombud men då hon går vidare till nya arbetsuppgifter 
inom förvaltningen föreslår förvaltningen att hon entledigas från 
rollen som dataskyddsombud. I hennes ställe föreslås Maria 
Nilsson, som arbetar som jurist inom förvaltningen och har god 
kunskap om såväl GDPR och brottsdatalagen som deras förhållande 
till övrig lagstiftning. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 594925 (Godkänd - R 2) tjut 
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§ 31 
Ändring av reglementen för vissa facknämnder samt 
stadsdelsnämnderna  
- svar på remiss, omedelbar justering 
SKHLM 2021/852 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och skickar det som svar på remissen. 
2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsledningskontoret i Stockholms stad har remitterat förslag på 
ändringar i reglementena för vissa nämnder. Förvaltningen yttrar sig 
endast över de föreslagna ändringarna i Reglemente med allmänna 
bestämmelser för Stockholms stads nämnder samt Reglemente för 
stadsdelsnämnderna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/852-2 (Godkänd - R 1) svar på remiss. 
 SKHLM 2021/852-1.6 Kopia av godkänt tjänsteutlåtande: 

KS 2020/1358 Tjänsteutlåtande 
 SKHLM 2021/852-1.3 KS 2020/1358 Bilaga 1 
 SKHLM 2021/852-1.9 KS 2020/1358 Bilaga 2 
 SKHLM 2021/852-1.5 KS 2020/1358 Bilaga 3 
 SKHLM 2021/852-1.8 KS 2020/1358 Bilaga 4 
 SKHLM 2021/852-1.4 KS 2020/1358 Bilaga 5 
 SKHLM 2021/852-1.7 KS 2020/1358 Bilaga 6 
 SKHLM 2021/852-1.2 KS 2020/1358 Bilaga 7 
 SKHLM 2021/852-1.1 KS 2020/1358 Bilaga 8 
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§ 32 
Vidaredelegation av beslutanderätt: konsulttjänster för 
produktion av e-lärande  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/804 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/804-5 Vidaredelegation - Produktion av e-
lärande 
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§ 33 
Vidaredelegation av beslutanderätt: digitiseringstjänster 
omfattande två huvudområden till nämnder, bolag och 
stiftelser  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/817 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/817-5 Vidaredelegation Digitalisering.  
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§ 34 
Vidaredelagtion av beslutanderätt: Stockholms stads 
ledsagarservice  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/847 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/847-4 Vidaredelegation Ledsagarservice. 
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§ 35 
Vidaredelegation av beslutanderätt: gemensam 
upphandling av "HBTQ-utbildningar"  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/859 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler för Sverigedemokraterna 
ett särskilt uttalande enligt bilaga. 

Bilaga 
Särskilt uttalande, Sverigedemokraterna 
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Bilaga, särskilt uttalande, Sverigedemokraterna 
Skärholmens Stadsdelsnämnd 
2021-12-16 
Dnr Skhlm 2021/847 
  
Tapani Juntunen (SD) 
Mari Malm (SD) 
  
Vidaredelegation av HBTQ-utbildningar 
Särskilt uttalande 
Stadsdelsdirektören Patrik Åhnberg anmäler till nämnden att han 
avser delegera vidare till Stadsdirektören att ansvara för 
upphandling av HBTQ-utbildningar. 
Det framgår inte i delegationen för vilken grupp denna tänkta 
utbildning sedermera ska rikta sig till. Men oavsett målgrupp vill vi 
att i en upphandling så skall man säkerställa att utbildningar vad 
gäller denna minoritetsgrupp ”HBTQ” hålls fri från varje annat 
politiskt inslag. HBTQ-gruppen är en heterogen grupp utan en 
specifik politisk inriktning. Det gynnar inte gruppen i sin helhet 
genom att andra politiska mål blandas ihop med gruppen. Vi anser 
att varje sådan förening som på något sätt försöker blanda in andra 
politiska mål i sin verksamhet inom ramen för HBTQ-gruppen är 
olämpliga att bedriva utbildningsverksamhet inom Stockholm Stad. 
  
HBTQ-gruppen skall i likhet med alla andra medborgare åtnjuta 
grundläggande mänskliga rättigheter, dessa rättigheter kan enbart 
upprätthållas på individnivå om man kräver av varje grupp eller 
förening som på något gör anspråk på att föra HBTQ-gruppens talan 
att alla andra politiska uttalade mål redovisas, och i förekommande 
fall om sådana politiska mål existerar och har redovisats så 
exkluderar detta föreningen och gruppen att i offentlig verksamhet 
föra HBTQ-gruppens talan. Det åligger den offentliga verksamheten 
att hålla en neutralitet, för att säkra individernas möjlighet i en 
utpekad grupp att kunna föra sin egen talan i varje annan politisk 
fråga. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/859-6 Vidaredelegation - HBTQ utbildning 
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§ 36 
Vidaredelegation av beslutanderätt: utvärderings-och 
utredningstjänster  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/898 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/898-6 Vidaredelegation - Utvärderings- och 
utredningstjänster 
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§ 37 
Markanvinisning för bostäder och lokaler för 
centrumändamål  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/912 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/912-2 Markanvisning för bostäder och lokaler 
för centrumändamål. 
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§ 38 
Nedskrivning och avskrivning av osäkra kundfordringar 
2020  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/918 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/918-1 Nedskrivning och avskrivning av 
osäkra kundfordringar avseende 2020 och tidigare. 
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§ 39 
Anmälan av personuppgiftsincident  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/934 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/934-3 Anmälan av PuI till IMY Socialtjänst, 
socialpsykiatri. 

 SKHLM 2021/934-2 Anmälan. 
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§ 40 
Beslut om att lämna ut uppgifter för forskningsändamål  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/846 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/846-2 Beslut om att lämna ut uppgifter för 
forskningsändamål. 
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§ 41 
Protokoll - Förvaltningsgruppen  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/4 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/4-17 Protokoll 2021-11-25. 
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§ 42 
Protokoll - Skärholmens Pensionärsråd  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/6 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/6-18 Protokoll 2021-11-11. 
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§ 43 
Protokoll - Skärholmens råd för funktionshinderfrågor  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/5 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/5-19 Protokoll 2021-11-12. 
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§ 44 
Protokoll - Gruppledarmöte  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/2 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/2-18 Protokoll 2021-11-18. 
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§ 45 
Balanslista SDN 12/2021-12-16  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/1 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/1-23 Balanslista uppdrag - SDN 12/2021-12-
16. 
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§ 46 
Ökat valdeltagande  
- skrivelse från Centerpartiet, Moderaterna, Liberalerna och 
Miljöpartiet 
  

Beslut  
Skärholmens stadsdelsnämnd beslutar att uppdra till förvaltningen 
att, tillsammans med berörda förvaltningar och organisationer, 
genomföra ett arbete för att öka valdeltagandet i Skärholmens 
stadsdelsområde. 
 

Förslag till beslut 
Ordförande Johan Kling (C) anmäler för Moderaterna, Liberalerna, 
Centerpartiet och Miljöpartiet en skrivelse enligt bilaga. 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler att Sverigedemokraterna 
ansluter till skrivelsen. 
Vice ordförande Salar Rashid (S) anmäler att Socialdemokraterna 
ansluter till skrivelsen. 
Ledamoten Shamso Ali Hassan (V) anmäler att Vänsterpartiet 
ansluter till skrivelsen. 
Ersättaren Sara Soumah (Fi) anmäler att Feministiskt initiativ 
ansluter till skrivelsen som sitt ersättaryttrande 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar bifall till att skicka skrivelsen 
till stadsdelsförvaltningen för beredning och hör enhälligt bifall 
därtill. 

Bilaga 
Skrivelse, Skärholmens stadsdelsnämnd 
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Bilaga, skrivelse från Skärholmens stadsdelsnämnd 
Ökat valdeltagande 
  
Att alla har lika stor möjlighet att göra sin röst hörd är själva 
grunden i en demokrati. Valdeltagandet i Skärholmen är lägre än i 
andra delar av staden (64 % jämfört med 87 % i hela Stockholms 
stad i valet 2018). I valet 2018 bröts en nedåtgående trend av 
minskat valdeltagande för första gången på 20 år. Den nedåtgående 
trenden hade då hållit i sig i 20 år samtidigt som valdeltagandet ökat 
i resten av staden, det har gjort att den demokratisk klyftan ökat. Vi 
i den grönblå majoriteten tycker att det är viktigt att alla kan och vill 
göra sin röst hörd och på så sätt kunna påverka samhällets 
utveckling. Vi vill därför fortsätta arbetet med att öka 
valdeltagandet för att så många som möjligt ska kunna och vilja 
använda sin demokratiska rättighet att rösta.  
  
Med anledning av detta föreslår vi nämnden besluta:  
  

 Att uppdra till förvaltningen att, tillsammans med berörda 
förvaltningar och organisationer, genomföra ett arbete för att 
öka valdeltagandet i Skärholmens stadsdelsområde.  
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§ 47 
Skidspår  
- skrivelse från Centerpartiet, Moderaterna, Liberalerna och 
Miljöpartiet 
  

Beslut  
Skärholmens stadsdelsnämnd  uppdrar till förvaltningen: 
Att elljusspåret i Bredäng spåras och underhålls när snön kommit. 
Att gräsytorna parallt med Skärholmens Gårdsväg spåras och 
underhålls när snön kommit. 
Att de spår som normalt brukar finns i Sätradalen och Sätras 
naturreservat spåras och underhålls under vintern 2021/2022. 
 

Förslag till beslut 
Ordförande Johan Kling (C) anmäler för Moderaterna, Liberalerna, 
Centerpartiet och Miljöpartiet en skrivelse enligt bilaga. 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler att Sverigedemokraterna 
ansluter till skrivelsen. 
Vice ordförande Salar Rashid (S) anmäler att Socialdemokraterna 
ansluter till skrivelsen. 
Ledamoten Shamso Ali Hassan (V) anmäler att Vänsterpartiet 
ansluter till skrivelsen. 
Ersättaren Sara Soumah (Fi) anmäler att Feministiskt initiativ 
ansluter till skrivelsen som sitt ersättaryttrande 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar bifall till att skicka skrivelsen 
till stadsdelsförvaltningen för beredning och hör enhälligt bifall 
därtill. 

Bilaga 
Skrivelse, Skärholmens stadsdelsnämnd. 
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Skrivelse - Skidspår 
Stockholms stad är en fantastisk kultur- och idrottsstad, med 
mängder av idrottsanläggningar, för både sommar- och vinteridrott 
över hela staden. För att trygga stockholmarnas tillgång till 
idrottsanläggningar har Stockholms stad nu tecknat ett avtal med en 
privat aktör som åtar sig att bygga en rad idrottslokaler i hela 
kommunen. I Skärholmen kommer vi få nya ishallar i Sätra och en 
ny fin anläggning i Vårberg. Detta i kombination med satsningen vi 
ser i den centrala budgeten om den permanenta nolltaxa för våra 
ungdomslag är ett bevis för att den grönblå majoriteten både tar 
folkhälsan och ungdomars möjlighet till en organiserad och 
hälsosam fritid på allvar. Det spelar roll för invånarna vem som styr 
vår stad. 
  
Från den grönblå majoriteten har vi under mandatperioden gjort en 
rad satsningar för att stärka Sätraskogen som en målpunkt med 
satsningar på både de gröna och blå värdena. Vi har via Stockholm 
vid vatten beslut om en bastu vid Sätrastrandsbadet, vi har satsat på 
att nya bryggor längs vår strandlinje. Vi satsar på att förnya 
skyltningen i naturreservatet både vad gäller information men också 
tydliga språkkartor och tillgänglighet. Vi har gett ett uppdrag till 
förvaltningen om att se över möjligheten att återställa den engelska 
parken i anslutning till Café Lyran, arbetet med att region 
Stockholm ska säkerställa att en pendelbåtlinje angör vårt 
stadsdelsområde fortskrider. Vi arbetar aktivt med att säkerställa 
den biologiska mångfalden i reservatet för att friställa ekar och 
samtidigt öka den biologiska mångfalden, ett uppskattat inslag i vårt 
reservat. 
  
Vi vill göra Skärholmens offentliga rum mer levande, samtidigt som 
vi aktivt jobbar för en bättre folkhälsa och ger Skärholmsborna 
möjlighet till spontanidrott året runt. I årets verksamhetsplan har vi 
lagt ett tydligt uppdrag till förvaltningen om att se över möjligheten 
att öppna ett Sportotek, där man kan låna idrottsutrustning för att 
prova på. 
  
Idrottsförvaltningen har informerat att de endast kommer att spåra 
på bollplaner och ytor som de ansvarar för. Vill vi ha skidspår på 
andra ställen, är det stadsdelsförvaltningen som ansvarar för den 
spårningen. 
  
Med anledningen av förra årets problematik vill vi att förvaltningen 
snarast tar fram en lösning så när snön faller så finns beredskap för 
spårning i Bredäng, Vårberg, Sätra och Skärholmen. 
  
Vi yrkar: 
  
Att elljusspåret i Bredäng spåras och underhålls när snön kommit. 
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Att gräsytorna parallt med Skärholmens Gårdsväg spåras och 
underhålls när snön kommit. 
  
Att de spår som normalt brukar finns i Sätradalen och Sätras 
naturreservat spåras och underhålls under vintern 2021/2022. 
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§ 48 
Skrivelse om indragna uppföljningar av barn under 
pandemin  
- skrivelse från Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande 
  

Beslut  
Skrivelsen skickas till förvaltningen för beredning 
 

Förslag till beslut 
Ledamoten Carl Henrik Caldaras (V) anmäler för 
Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som 
sitt ersättaryttrande, en skrivelse enligt bilaga. 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar att skrivelsen skickas till 
förvaltningen för beredning coh hör enhälligt bifall därtill. 

Bilaga 
Skrivelsen. 
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Bilaga, skrivelse 
Skärholmens stadsdelsnämnd 
16 december 2021 
Shamso Ali Hassan m.fl. (V) 
Salar Rashid m.fl (S) 
Sara Soumah EY (Fi) 
  
Skrivelse om indragna uppföljningar av barn under pandemin 
Ett av de viktigaste uppdragen samhället har är att ta hand om de 
barn som saknar 
vårdnadshavare som kan göra det. Stockholm stad har enligt den 
senaste rapporten över 2 
000 barn placerade i heldygnsvård såsom familjehem eller HVB. 
Stadens enhetschefer 
uppger att pandemin har påverkat kvaliteten i vissa utredningar och 
att handläggare inte har 
kunnat följa upp ärenden som planerat utan att en del skötts på 
telefon vilket inte har varit för 
barnets bästa. Det framkommer också att en del 
stadsdelsförvaltningar har halverat sina 
uppföljningar av placerade barn inte minst i början av pandemin och 
att speciellt barn 
placerade långt från Stockholm inte har fått de besök man annars 
skulle ha gjort. 
Vi kunde i veckan läsa om ett uppmärksammat fall där det gått så 
långt att ett 4-årigt barn, 
placerat av socialtjänsten i Stockholm, misstänks ha utsatts för svält 
och våld i sitt 
familjehem utan att detta har uppmärksammats då uppföljningen 
varit undermålig. Ärendet 
utreds nu av IVO och Polismyndigheten. 
Mot bakgrund av ovanstående önskar vi att förvaltningen 
återkommer till nämnden med svar 
på följande frågor: 
1. Har stadsdelen följt upp alla placerade barn i familjehem fysiskt 
under pandemin och hållit 
enskilda barnsamtal? 
2. Kan stadsdelsförvaltningen garantera att placerade barn får de 
uppföljningar som ska 
göras nu trots pandemin och att de barn som inte fått enskilda 
barnsamtal och besök av 
handläggare nu får det? 
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§ 49 
Utreda om möjligheten till separata paviljongförskolor för 
Odd fellowvägen 15, Kråksätrabacken 103 och 
Bredängstorget 29  
- skrivelse från Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande 
  

Beslut  
Skrivelsen avslås. 
 

Förslag till beslut 
Ledamoten Ulrika Lorentzi (S) anmäler för Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande, 
en skrivelse enligt bilaga. 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler att Sverigedemokraterna 
ansluter till skrivelsen. 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar att skrivelsen avslås. Ordförande 
Johan Kling (C) hör att det finns två förslag till beslut, att skicka 
skrivelsen till förvaltningen för beredning samt att avslå skrivelsen. 
Han ställer dessa mot varandra och hör bifall till att avslå 
skrivelsen. 

Reservation 
Salar Rashid (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag till beslut. 
Ulrika Lorentzi (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag till beslut. 
Robin Aygun (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag till beslut. 
Shamso Ali Hassan (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget förslag till beslut. 
Carl Henrik Caldaras (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget förslag till beslut. 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till beslut. 
Sara Soumah (Fi) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag till ersättaryttrande. 

Bilaga 
Skrivelsen. 
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Skrivelse till stadsdelsnämnden i Skärholmen 
Utreda om möjligheten till separata paviljongförskolor för Odd 
fellowvägen 15, Kråksätrabacken 103 och Bredängstorget 29 
Förskolan är den viktigaste verksamheten för att kunna ge alla barn 
en likvärdig start i livet. Det är därför ytterst beklagligt att den 
blågröna majoriteten inte tar förskoleverksamheten utmaningar i 
Skärholmen på större allvar. Attraktionskraften att både placera sina 
barn eller arbeta inom skärholmens förskolor måste höjas. Under 
augustinämnden beslutade stadsdelsnämnden i Skärholmen om 
förslag att uppföra paviljonger på Kyrktomten kv. Sätra 2:7. Detta 
eftersom att förskolorna på Odd fellowvägen 15 och 
Kråksätrabacken 103 ska rivas och förskolan på Bredängstorget 29 
ska renoveras behöver verksamheten i dessa förskolor evakueras till 
andra lokaler. 
Under det här stadsdelsnämndssammanträdet valde den borgerliga 
majoriteten att avslå oppositionens förslag om utreda frågan om 
storleken på tillfällig förskolepaviljonger av den här storleken var 
förenligt med stadens policys och riktlinjer. Samt frågan om att 
uppföra tre mindre separata paviljonger, istället för en stor 
sammanhållen som ska ersätta alla tre förskolor. Förvaltningen 
menar att frågan är redan utred och att man har haft svårt att hitta 
mark, Vi tror tyvärr att detta endast är halva sanningen och att 
frågan hyresbesparingen på cirka 1,8 miljoner kr vägt tyngre. 
Vi är många politiker inom stadsdelsnämnden som har blivit 
kontaktade både av boende i Bredäng samt av oroliga 
förskoleföräldrar. Föräldrar, boende och förskolebarn höll även 
demonstration den 13:e november, där ingen från majoriteten tog 
sig tid att möta detta missnöje. Vi tror på att en jämlik och jämställd 
förskola i Skärholmen spelar en viktig roll i skapandet av en mer 
jämlik stad. Det är väl belagt i forskning att förskolan fungerar 
utjämnande av socioekonomiska effekter. Det finns tydliga 
samband mellan förskola och hur väl barnet klarar sig senare i 
skolan. För många föräldrar är förskolan ett ovärderligt stöd i 
barnens utveckling. För att förverkliga alla barns rätt till en bra 
förskola utifrån sina individuella behov krävs resurser och 
ambitioner. Alla barn ska ha rätten att gå i en bra förskolan. 
 
Vi föreslår därför att: 
Att en karta över stadens mark- och ägarförhållanden över 
stadsdelsområdet i Skärholmen presenteras för Skärholmens 
stadsdelsnämnd. 
Att till denna karta även lägga till befintliga detaljplaner och 
byggplaner. 
Att utreda frågan om storleken på tillfällig förskolepaviljonger av 
den här storleken är förenligt med stadens policys och riktlinjer. 

Sida 87 (94)



Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 12/2021 
 

2021-12-16 

Att stadsdelsförvaltning till denna karta utreder möjligheten om att 
uppföra tre mindre separata paviljonger, istället för en stor 
sammanhållen som ska ersätta alla tre förskolor. 
Skärholmen 2021-12-16 
Salar Rashid m.fl. (S) 
Shamsa Ali Hassan m.fl. (V) 
Sara Soumah EY (Fi) 
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1. Grusplanen intill dagens förskola. Ingår i befintligt planområde 
för Kråksätra men vore ändå optimal för en temporär lösning i 
anslutning till skogsbacke och nuvarande tomt. Kan detta vara en 
tillfällig lösning till dess att byggplaner & ny permanent plats för 
förskolan spikats? 
2.  Fastigheten Svansätra 1. Idag markanvisad till Sehlhall Fas- 
tigheter och ett LSS-boende men tidig- are plan på förskola kan ha 
funnits för denna plats. Sakägande förening intill förespråkar 
förskola. Ev är dagens plan för LSS-boende överklagad? Optimalt 
läge för förskola i direkt anslutning till naturreservat. 
3. Går det nuvarande vandrarhemmets fastighet att köpa loss från 
campingen? Isf ett bättre alternativ än kyrkotomten men dock 
fortfarande med kravet på att det EJ uppförs en jätteförskola. 
Byggnaden har tidigare inrymt en förskola. 
4.  Går det att uppföra en ny permanent förskola NV om den gamla? 
Området ingår i Kråksätra och en för- skola på platsen skulle vara 
ett bättre alternativ än att bygga bostäder mellan de två småskaliga 
villa- och parhusområdena. 
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§ 50 
Skrivelse om utökad kontaktgrupp för 
Socialförvaltningen  
- skrivelse från Sverigedemokraterna 
  

Beslut  
Skrivelsen skickas till förvaltningen för beredning. 
 

Förslag till beslut 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler för 
Sverigedemokraterna, en skrivelse enligt bilaga. 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar att skrivelsen skickas till 
förvaltningen för beredning coh hör enhälligt bifall därtill. 

Bilaga 
Skrivelsen. 
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Bilaga, skrivelsen 
Skärholmens Stadsdelsnämnd 
2021-12-03 
Övrigt 
Tapani Juntunen (SD) 
                                                                                                             
                                                                                                      
Mari Malm (SD) 
  
Skrivelse om utökad kontaktgrupp för Socialförvaltningen 
Förslag till beslut 
  
Att nämnden beslutar att uppdra åt förvaltningen att utreda 
möjligheten att initiera en kontaktgrupp för Mammor med barn som 
hamnat i kriminalitet. 
  
Nyligen aviserades att den sittande grönblå majoriteten avser att 
tilldela socialtjänsten i stadsdelarna extra medel för att hantera 
ärenden där socialtjänsten tvingas till tvångsåtgärder riktade mot 
barn. Initiativet som sådant tycker vi är intressant och angeläget. 
  
För några år sedan när ett dubbelmord (som sedermera också 
slutade med ett tredje mord) inträffade i Sätra så förlorade 
släktingar två unga personer. I samband med denna händelse så 
kom medborgare till förvaltningen på det öppna sammanträdet och 
påtalade att efter händelsen så fanns ingen uppsökande verksamhet, 
där till exempel någon tjänsteman från socialtjänsten kontaktade 
mödrar till de söner som blev brutalt avrättade. 
  
Med anledning av denna händelse ser vi från Sverigedemokraterna 
ett utrymme och ett behov av att initiera en kontaktgrupp för 
mammor, men även andra släktingar som drabbats av våldet, eller 
kanske har starka skäl att tro att barnen hamnat i en situation där de 
själva ägnar sig åt kriminalitet. Vad gäller uppsökande verksamhet i 
de fall där dödlig utgång är ett faktum är vi inte helt säkra på att det 
är förvaltningen som ska göra denna uppsökande del, utan vi tror att 
det finns ett behov av ett mellanled där förvaltningen har en grupp 
att jobba mot. Vi tror att det är bättre att inte ta något definitivt 
beslut om hur en förvaltning ska agera i de fall dödsfall är ett 
faktum utan istället hantera varje händelse individuellt. 
  
Vår grundidé gällande civila grupper och föreningar är att de i 
första hand skall driva all form av förenings och social verksamhet 
på egen hand med ideella krafter. Men i detta fall menar vi att det 
finns goda skäl att detta initieras av förvaltningen, och där 
förvaltningen är aktiv i verksamheten. Orsaken är att i enskilda fall 
kan det också ske att förvaltningen sedermera tvingas till åtgärder 
inom LVU. Det kan också vara så att inom ramen för ett samarbete 
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så uppstår en situation där information måste drivas upp genom 
organisationen upp till den nivå där samverksavtalet med polisen 
ligger. 
  
I ett uppmärksammat fall nyligen där en polis blev mördad, så har 
det i media framkommit att modern till gärningsmannen flera 
gånger sökt stöd, då hon varit medveten om att sonen är aktiv med 
kriminalitet. Modern fick dock inte tillräcklig hjälp. Vi hedrar alla 
mödrar som engagerar sig djupt för sina barn. Och vi hedrar 
föräldraansvaret och anser att det är den viktigaste delen i varje 
existerande samhälle. Dock förtar inte detta behovet av initiativ från 
samhället för att värna barn och stödja engagerade föräldrar. Vi tror 
också att i ett val mellan tvångsåtgärder eller att se sina barn i 
fortsatt kriminalitet med möjlig dödlig utgång, så kommer varje 
tvingande insats att betraktas som en livlina. 
  
Vi önskar att förvaltningen också söker inom ramen för befintliga 
föreningar, om det finns ett intresse för att initiera en kontaktgrupp, 
och knyta ihop denna verksamhet med förvaltningen. Vår skrivelse 
medger ett öppet mandat att söka en form av samverkan där 
huvudsyftet är stöd för mammor och andra nära anhöriga. 
  
Gällande den finansiella delen tänker vi att en del av de extra 
pengar som tilldelas stadsdelen skulle kunna användas till en 
potentiell verksamhet med en kontakt och stödgrupp, eftersom det 
ligger inom ramen för syftet med de extra medel som just nu 
tilldelas stadsdelarna. Dock är även denna del öppen för andra 
lösningar.  
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Då inga övriga frågor kvarstod avslutade ordförande Johan Kling 
(C) sammanträdet kl 20.20 med att önska ledamöter och 
medborgare en god jul. 
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